
ROČNÍK 16/ ČÍSLO 7 - 8 ČERVENEC - SRPEN 2007

Archiv M. Sedláčka

Ing. Z. Fabiánek



Ze zasedání Rady města
Rada města Vamberk se na svém 14.
zasedání dne 9. května 2007 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z RM č.

13.
2) Schvaluje částku 20.000,-- Kč na

akci 110 let trvání SDH Merklovice
a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.

3) Schvaluje příspěvek na úhradu nein-
vestičních nákladů v Pečovatelské
službě Vamberk v případě přijetí se-
niorů z jiných obcí ve výši 6.000,--
Kč/měs..

4) Schvaluje žádost paní Jany Dostá-
lové ohledně splácení půjčky z FRB
dle přílohy a pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy.

5) Rozhodla na základě požadavku
soudu vyčíslit škodu na majetku
v kasárnách v hodnotě zcizených
kovů a souhlasí s provedení další sbě-
rové akce všemi sbory SDH za pod-
mínky zajištění odborného dozoru.

6) Nesouhlasí s žádostí FO Baník Vam-
berk na umístění informační skříňky
do rabátka před květinářstvím
Blanka.

7) Schvaluje prodej nepotřebného
hudebního nástroje (křídla) v MŠ
Vamberk a souhlasí s nákupem elek-
trofonických varhan za prodejem zís-
kané peníze.

8) Bere na vědomí výsledky práce MP
za měsíc duben 2007.

9) Schvaluje spolufinancování projektu
„Cyklobusy Orlických hor 2007“ ve
výši 8.000,-- Kč.

10) Schvaluje cenu věcného břemene
– uložení kabelu veřejného osvět-
lení v Pekle nad Zdobnicí – ve výši
9.400,-- Kč a pověřuje starostu
podpisem smlouvy.

11) Schvaluje ukončení nájemní
smlouvy č. 140N93/43 a její pře-
chod na novou č. 101N07/43 a po-
věřuje starostu podpisy smluv a
ukládá mu požádat Pozemkový
fond ČR o převod takto pronajíma-
ného pozemku do majetku města.

12) Schvaluje zveřejnění možnosti
prodeje pozemků p.č. 2422 a 943/5
oba v k. ú. Vamberk.

13) Rozhodla zveřejnit možnost pro-
nájmu 4 místností, celkem 124 m2

v Tyršově ulici č.p. 260.
14) Schválila uvolnění dalších 20.000,-

- Kč pro FO Baník Vamberk a po-
věřila starostu podpisem smlouvy.

Rada města Vamberk se na svém 15.
zasedání dne 23. května 2007 usnesla:
1) Schvaluje plnění z RM č. 14. Opra-

vuje bod č. 3, kde bylo omylem uve-
deno 6.000,-- Kč/měs., správně je
6.000,-- Kč/rok.

2) Projednala situaci v Městské kni-
hovně vzniklou dlouhodobou ne-
mocí paní Klecandrová a rozhodla
prodloužit smlouvu se zastupující
knihovnicí za stejných podmínek,
nejdéle však do 30. 9. 2007. Dále
uložila vypracovat odborný posudek
na stav podlah a elektroinstalace.

3) Schválila uvolnění dalších 20.000,--
Kč pro FO Baník Vamberk a pově-
řila starostu podpisem smlouvy.

4) Projednala možnost pronájmu bu-
dovy bývalé školy v Pekle ZŠ Moza-
ika, o.p.s. Rychnov nad Kněžnou a
pověřila starostu a místostarostku
dalším jednáním.

5) Projednala aktualizaci vyhlášky o na-
kládání s komunálním odpadem na
území města Vamberk a uložila její
znění konzultovat s Krajským úřa-
dem Hradec Králové a předložit ji ke
schválení zastupitelstvu 3. 9. 2007.

6) Projednala a vzala na vědomí zápis
ze schůze sportovní komise.

7) Projednala dopis občanů ohledně
uzavření spojky mezi ulicemi Žiž-
kova a Krajkářská a uložila dopravní
komisi navrhnout řešení směřující k
zvýšení bezpečnosti v této lokalitě.

8) Rozhodla na základě posouzení
předložených nabídek o uzavření
smlouvy na vypracování statického
posouzení mostu v Rybné nad Zdo-
bicí s firmou MDS Projekt a pověřila
starostu jejím podpisem.

9) Bere na vědomí informaci vedoucího
správy sportovních zařízení o akci
Monster Truck show pořádanou na
parkovišti u koupaliště.

10) Projednala cenovou nabídku na
výměnu oken v ZŠ a uložila pra-
covníkovi odboru správy majetku
a rozvoje města obstarání dalších
nabídek.

11) Projednala návrh na vybavení ska-
teparku u ZŠ a rozhodla v první
fázi uvažovat s maximální částkou
300.000,-- Kč včetně DPH a pově-
řila starostu dalším jednáním.

12) Prominula na základě žádosti úrok
z prodlení ve výši 6.433,-- Kč paní
J. Duškové a na zbytek dluhu sta-
novila splátkový kalendář ve výši
1.000,-- Kč/měs..

Rada města Vamberk se na svém 16.
zasedání dne 13. června 2007 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z RM č. 15.
2) Rozhodla o prezentaci města v pří-

loze Deníku nazvané Moje léto
a ukládá vedoucí finančního odboru
uhradit příspěvek ve výši 7.000,-- Kč.

3) Rozhodla o přidělení bytu č. 11 v Jů-
nově ulici č. p. 37 paní Věře Matěj-
kové a o vypsání výběrového řízení
na byt v Tyršově ulici č. p. 280 – MŠ
Tyršova.

4) Schvaluje darovací smlouvu na
1.500,-- Kč pro Místní akční skupinu
Vyhlídka a pověřuje starostu jejím
podpisem.

5) Bere na vědomí informaci vedoucí
městské knihovny.

6) Rozhodla na základě výběrového ří-
zení zadat opravu fasády na severní
straně radnice firmě KERAMIZOL
s. r. o. Letohrad a pověřuje starostu
podpisem smlouvy.

7) Souhlasí s návrhem na určení odpo-
vědné osoby za bývalá kasárna
a ukládá starostovi projednat toto s
navrženými kandidáty.

8) Bere na vědomí vyjádření Krajské
hygienické stanice Hradec Králové k
rozšíření MŠ Tyršova, odloučené
pracoviště Jugoslávská o jednu třídu
a ukládá zapracovat požadavky ve
vyjádření obsažené do projektové
dokumentace.

9) Rozhodla o zvýšení kapacity školní
družiny při ZŠ Vamberk na 150 žáků.

10) Projednala stížnost paní Žabokrt-
ské a rozhodla ji postoupit k vyří-
zení stavebnímu úřadu a pracovnici
životního prostředí.

11) Bere na vědomí změnu nájemce
bufetu na koupališti vzniklou re-

zignací původního nájemce z ro-
dinných důvodů.

12) Projednala zápis z dopravní komise
č. 3 a souhlasí s ním. Ukládá pra-
covníkovi odboru správy majetku
a rozvoje města technicky dopra-
covat záležitost odstavné plochy
(viz. bod č. 3 zápisu) a následně
tento požadavek zapracovat do ná-
vrhu plánu na rok 2008.

13) Projednala stížnost pana Nykla,
konstatovala, že na většinu otázek
bylo odpovězeno a uložila staro-
stovi stěžovateli odpovědět.

14) Projednala zápis z komise život-
ního prostředí ze dne 31. 5. 2007
a souhlasí s ním.

15) Projednala žádost paní Veroniky
Vrátilové ohledně prominutí pe-
nále za neplacení nájemného
a konstatuje, že částka o kterou se
jedná řádově přesahuje pravomoc
rady a rozhodla její projednání za-
řadit na program zasedání zastupi-
telstva 3. 9. 2007.

16) Projednala návrh na statické po-
souzení smrků na Husově náměstí,
požaduje návrh doplnit o dobu
platnosti posouzení a vzhledem k
vysoké částce požaduje oslovení
dalších firem.

17) Schválila uvolnění dalších 20.000,-
- Kč pro FO Baník Vamberk a po-
věřila starostu podpisem smlouvy.

18) Bere na vědomí informaci starosty
města, že na základě žádosti šesti
zastupitelů svolává zasedání zastu-
pitelstva na pondělí 2. 7. 2007 od
18,00 hodin do velkého sálu Měst-
ského klubu Sokolovna. Jediným
bodem programu bude určení za-
stupitele pro spolupráci s pořizova-
telem územního plánu.

19) Schvaluje zvýšení platového
stupně ředitelce ZŠ s účinností od
1. 9. 2007 dle návrhu.

20) Schválila podmínky prodeje býva-
lého DDM, jmenovala komisi pro
posouzení a výběr nejvhodnější na-
bídky ve složení Ing. Jiří Mazúch,
Květoslava Krpačová, Ing. Václav
Preclík, Ing. Miloš Vaněk, Bohu-
slav Obst, DiS. a uložila vedoucí
odboru správy majetku a rozvoje
města vypsat výběrové řízení.

21) Bere na vědomí informaci o pořá-
dání prázdninového volejbalového
turnaje na hřišti u koupaliště.

Květoslava Krpačová
místostarostka města

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

1) V souladu s jednacím řádem zastu-
pitelstva města Vamberk rozhodlo,
že se dnešní a další zastupitelstva
budou řídit hlavou VI. bodem 12.

2) Schvaluje návrhovou komisi ve
složení: Miroslav Berger, Jaroslava
Martinová, Jiří Pinkas.

3) Schvaluje Zprávu o přezkoumání
hospodaření a schválení závěreč-
ného účtu za rok 2006 v předlože-
ném znění.

4) Schvaluje Rozbory rozpočtu za I.
čtvrtletí 2007.

5) Schvaluje Změny rozpočtu č. 1 rok
2007.

6) Schvaluje Rozpočtový výhled hos-
podaření podle přílohy.

7) Schvaluje poskytnutí půjček z
„Fondu rozvoje bydlení“ těmto ža-
datelům:
Michaela Martincová 50 000,- Kč
Jaroslav Sedláček 140 000,- Kč
Blanka Jedlinská 110 000,- Kč
Miroslava Šustrová 25 000,- Kč
Celkem 325 000,- Kč

8) Pověřuje starostu podpisem
smlouvy o poskytnutí příspěvku in-
vestiční dotace na vozidlo MHD
firmě AUDIS BUS, s. r. o., Rych-
nov nad Kněžnou do výše schvále-
ného rozpočtu.

9) Schvaluje prodej pozemkové par-
cely č. 943/5, druh pozemku orná
půda o výměře 4 438 m2 v k. ú.
Vamberk, za cenu podle znalec-
kého posudku 43 810,- Kč panu
Ondřeji Pospíšilovi.

10) Schvaluje koupi pozemku ve
zjednodušené evidenci č. 91/2
o výměře 1369 m2 v k. ú. Záměl
za cenu podle znaleckého po-
sudku 8 470,- Kč od spoluvlast-
níků Hany Tauerové, Jiřího
Smítala a Ondřeje Pospíšila.

11) Schvaluje členy finančního vý-
boru pana Jaroslava Brodinu
a RNDr. Pavla Chocholouše
a členy kontrolního výboru paní
Yvonu Mrázovou, paní Helenu
Menclovou, pana Václava Pa-
páčka, paní Annu Klecandrovou,
pana Martina Veleckého a paní
Zdenku Jarešovou.

12) Schvaluje pořízení architekto-
nické studie Husova náměstí
(osvětlení, zeleň a doprava) a do-
poručuje ji zařadit do příštích
změn rozpočtu, pokud to finanční
situace města dovolí.

13) Souhlasí se zpracováním doku-
mentace pro poskytnutí dotace
na rekonstrukci městského kou-
paliště s tím, že finanční pro-
středky na studii je nutno získat
úsporou z provozu koupaliště.

14) Souhlasí s rozšířením mateřské
školy a doporučuje ji jako prio-
ritu zařadit do změn rozpočtu.
Finanční prostředky budou zís-
kány z rozpočtu místní správy –
odvod na sociálním a zdravotním
pojištění.

15) Souhlasí s přemístěním tržnice
a doporučuje ji zařadit do změn
rozpočtu na příští období.

16) Schvaluje záměr prodeje býva-
lého DDM.

17) Schvaluje demolici komína v bý-
valých kasárnách a doporučuje ji
zařadit do změn rozpočtu.

18) Bere na vědomí dopis pana Lu-
boše Fredeho ze dne 14. 5. 2007

Květoslava Krpačová
místostarostka města

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

Zastupitelstvo města Vamberk
se na svém 4. veřejném zasedání

dne 4. června 2007 usneslo:



ZPRAVODAJ 3

Město Vamberk
nabízí k prodeji
dům čp. 96
v Tyršově ulici
se zahradou.

Nabídky je možné podávat na Městský úřad Vamberk, Husovo
náměstí 1, Vamberk, tel.: 494 548 111 do 31. 7. 2007.
Spolu s nabídkou je nutné složit kauci 5 000,- Kč buď v hotovosti
do pokladny Městského úřadu Vamberk nebo převodem na účet
1240108349/0800, vs 96.
V případě neúspěchu bude kauce uchazeči obratem vrácena.
Pokud by uchazeč, který bude vybrán k uzavření kupní smlouvy
koupi odmítl, jeho kauce propadne ve prospěch města Vamberk.
Nabídky bude posuzovat k tomu účelu zřízená komise podle celkové
výhodnosti nabídky, tedy nabídnuté ceny a způsobu úhrady této
kupní ceny, způsobu budoucího využití budovy a termínu její rekon-
strukce.
Prohlídku nemovitosti je možno sjednat s pracovníkem měst-
ského úřadu panem Obstem tel: 494 548 131.

Zajímavosti (nejen) z radnice
� v krátké době hořelo v našem městě
již potřetí – požár zemědělské used-
losti v Popluží (byl opět úmyslně
založen). Doufejme, že se oheň
městu nadlouho vyhne, neboť pacha-
tel všech tří požárů byl zjištěn a umís-
těn za mřížemi
� na opakované připomínky z řad
řidičů autobusů byl pro trhovce uza-
vřen prostor mez sochou MJH a sil-
nicí I/11, neboť v těchto místech
nastupují a vystupují handicapované
děti. Děkujeme za pochopení trhov-
cům a velice nás mrzí, že takto uvol-
něný prostor „okupují“ neukáznění
řidiči. Žádáme řidiče osobních auto-
mobilů, aby respektovali dopravní
značky zakazující stání v celém pro-
storu náměstí. Po dobu prázdnin bude
náměstí vystaveno zvýšené pozor-
nosti jak ze stany MP tak PČR
� upozorňujeme dopisovatele VZ,
že do aktuálního čísla mohou být za-
řazeny příspěvky pokud budou sku-
tečně doručeny do redakce nejpozději
20. den v měsíci. Příspěvky doručené
po tomto datu přecházejí automaticky
do následujícího vydání, pokud ne-
ztrácejí časovou aktuálnost
� byl vydán souhlas k demolici ko-
mína v prostoru bývalé cihelny na
kterém mají své hnízdo čápi bílí.
Aby nedošlo k ohrožení letošního
hnízdění a vyvedení mladých bude
demolice provedena po jejich odletu
do teplých krajin a část hnízda bude
umístěna na náhradní konstrukci.
Všichni budeme netrpělivě čekat,
bude-li přestěhované hnízdo příští
jaro čapím párem zabydleno
� majitel firmy Sokol daroval do bu-
fetu na fotbalovém stadionu kuchyň-
skou linku a odsavač par. Je to příklad
hodný následování a my jen doufáme,
že fotbalisté se za tento hodnotný
sponzorský dar odvděčí kvalitním
i výsledky

� téměř každý den bývá na smrcích
na náměstí spatřena veverka. Obyva-
telům a návštěvníkům města dělá
radost svým poskakováním z větve
na větev či pobíháním po parčíku.
Držme ji palce, ať neskončí pod koly
některého ze stovek projíždějících aut

� místostarostka města paní Květa
Krpačová se zúčastnila studijní cesty
do Štrasburku – viz foto. Získala
mnoho cenných poznatků, které
uplatní ve své práci. Dovolujeme si
informovat, že tato cesta nestála naše
město ani korunu
� ředitelka MŠ Tyršova paní Lenka
Faltusová ukončila obhajobou diplo-
mové práce vysokoškolské studium
a získala titul Mgr. Kdo zkusil, kolik
sil stojí studium při zaměstnání, ví,
že se nejedná o snadnou věc. Upřímně
paní ředitelce blahopřejeme a věříme,
že nabyté vědomosti zúročí při řízení
MŠ
� kdo plánuje navštívit Orlické hory
může využít i lanovku, která jej do-
praví až na hřeben. Jezdí ze Ski
centra v Říčkách na vrch Zakletý
(992 m n.m.). Jedná se o novou mo-
derní sedačkovou lanovku. Z vrcholu
jsou krásné výhledy na polskou
stranu Orlických hor, na hřebeny
Krkonoš a Jeseníků. Vrch Zakletý, re-
spektive křížení turistických cest

Pěticestí, které je opodál, je zároveň
ideálním výchozím místem na celý
hlavní hřeben Orlických hor a to jak
pro pěší tak pro cyklisty. Lanovka
je v provozu od 1.6. do 30.9.2007.
V červenci a srpnu denně a to každou
hodinu od 9,00 do 17,00 hodin. Ceny:
dospělí 50,-- Kč, děti do 150 cm
výšky 30,-- Kč. Kola a směr dolů
zdarma. Pro skupiny slevy. Podrob-
nosti na www.skiricky.cz
� že i vykácení lesa může přinést
mnoho zajímavého pro turisty doka-
zuje hospodaření LČR v lokalitě
Velešov. Zbytky původního hradu na
stejnojmenném vrchu jsou dnes ve-
deny v seznamu kulturních památek.
Na úpatí kopce se nachází genová zá-
kladna buku, rozkládající se podél
toku Orlice. Vzhledem ke konfiguraci
terénu je lesnické hospodaření závislé
především na využití lanovkových
technologií. Na dohled se nalézá zná-
mější a zároveň o něco mladší hrad
Potštejn. Vzhledem k nedávno prove-
deným obnovným sečím v přestárlých
mýtných bukových porostech se ná-
vštěvníkům otevírá z neobvyklý po-
hled na malebnou krajinu podhůří
Orlických hor z vrchu Velešov. Mů-
žete to vzít i jako námět pro prázdni-
nový výlet. Vězte, že za pár let
podrost „vyskočí“ a opět nebude z to-
hoto místa sto let nic vidět
� magické datum 7.7.2007 se roz-
hodlo využít pro začátek své společné
cesty životem 10 novomanželských
párů. 6 sňatků bylo uzavřeno na hradě
v Potštejně, 3 na zámku tamtéž
a jedna svatba proběhla na radnici ve
Vamberku
� v polovině července bude uveden
do zkušebního provozu skatepark na
hřišti u základní školy. Po vyhodno-
cení zkušebního provozu a případ-
ných úpravách bude slavnostně
otevřen v září 2007

J E D N A T E L S T V Í V A M B E R K
Husovo náměstí 1

(budova městského úřadu)
otevřeno v pondělí 13.00 - 17.00

ve středu 10.00 - 11.30 a 13.00 - 17.00
Prožijte klidnou dovolenou
a starosti nechte na nás!
Přiďte si sjednat výhodné

CESTOVNÍ
POJIŠTĚNÍ

Schůzku si můžete sjednat i mimo
uvedené dny na tel.: 721 282 305

Sháním byt 3+1
nebo větší

ve Vamberku
Tel.: 602 762 770

KOUPÍM
POŠTOVNÍ
ZNÁMKY,
pohledy a obálky, celé sbírky,
větší množství i pozůstalost

po sběrateli.
Platím v hotovosti,

nejvyšší možné ceny.
Informace na tel.: 724 229 292

Manažer obchodní skupiny
Generali Pojišťovna a.s. se
sídlem v Kostelci nad Orlicí
vypisuje výběrové řízení na
pozici personálního agenta
pro okresy HK, RK, UO,
TU. Vhodné i pro důchodce
a ženy na mateřské dovolené.
Přihlášky vč. životopisu zasí-
lejte na adresu: Generali Po-
jišťovna a.s., Tyršova ul. 11,
517 41 Kostelec nad Orlicí
nebo lenka.bartonova@gene-
rali.cz

PRONÁJEM
OBECNÍHO BYTU

2 + KK
VE LHOTÁCH U POTŠTEJNA

Bližší informace
na telefon 724 189 544

OZNÁMENÍ
Město Vamberk nabízí
do nájmu byt o velikosti
1 + 3, I. kategorie v čp.
280 – MŠ Tyršova for-
mou výběrového řízení.
Požadavek:
� zajišťování nutných prací

při havárii
� základní kontrola objektu
� možná dohoda o údržbářské

práci v objektu (vhodné pro
muže)

Zájemci o nájem bytu doručí svoji
žádost na podatelnu Městského
úřadu Vamberk do 17,00 hodin
dne 15. 8. 2007.
Předpokládaný termín nastěho-
vání – 1. 9. 2007.
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Nový stavební zákon nabyl účin-
nosti od 1. 1. 2007. Vychází při spo-
lečné úpravě územního plánování
a stavebního řádu z principu, že tě-
žiště uplatňování veřejných zájmů je
zakotveno v rámci nástrojů územ-
ního plánování, které řeší kom-
plexně a kontinuálně uspořádání
území včetně koordinace veřejných
a soukromých záměrů. Dochází k
významné liberalizaci povolování
staveb na úseku stavebního řádu
včetně umožnění povolování staveb
privátními subjekty. Dochází ke sní-
žení preventivní kontroly orgánů
státní správy. Řada činností je pouze
oznamována a veřejnoprávní zásah
je prováděn jen v případě porušení
veřejných zájmů. S touto změnou je
však spojen přesun odpovědnosti na
jednotlivé účastníky procesu vý-
stavby. Celý tento nový systém kon-
troly veřejných zájmů ve výstavbě
přináší podstatnou změnu nároků na
přístupy a činnost stavebních úřadů
včetně uplatnění jednoho ze základ-
ních principů nové právní úpravy,
kterým je využití zjednodušujících
postupů s cílem vydávat zejména u
jednoduchých staveb pouze jedno
rozhodnutí.

Pro celkové zjednodušení postupu
jsou však stanovena přísná pravidla.
Většinou nebývají uvedena na jed-
nom místě v zákoně či vyhlášce uce-
leně, ale je třeba posuzovat stavební
zákon a prováděcí vyhlášky jako
celek. Dochází také k jinému
výkladu dříve zavedených pojmů.
Dříve užívaný pojem „ohlášení“
znamenal, že stavebník sám vypra-
coval jednoduchý výkres a na for-
muláři na jedné stránce popsal, co
chce stavět. Nový stavební zákon
používá pojem ohlášení i pro přesně
definovaný okruh staveb, kdy je po-
třeba předložit projektovou doku-
mentaci, kterou vypracuje
oprávněná osoba a dále též předlo-
žit stanoviska dotčených orgánů.
Jsou zavedeny jednotné formuláře,
které však již nejsou na jednu
stránku.

Nový stavební zákon umožňuje
provádění některých staveb, aniž by
bylo nutné provádět správní řízení
a vydávat rozhodnutí. Je ale nutné
připomenout, že musí být umožněno
osobám, které mají vlastnická nebo
jiná práva k sousedním pozemkům,
tato práva uplatnit. Stavebník tedy
s nimi projedná svůj záměr a výsle-
dek předloží stavebnímu úřadu. Na
základě předložené dokumentace
a jejím souladu s vyhláškami a nor-
mami a dále dokladu o projednání
stavby, stavební úřad sdělí stavební-
kovi, že může stavět. Není tedy
nutno zahajovat správní řízení, do-
držet termín pro uplatnění námitek
a připomínek vlastníků sousedních
pozemků a staveb, vydat rozhodnutí
a čekat na nabytí právní moci tohoto
rozhodnutí.

Stavební zákon obsahuje dvě
základní části. Územní plánování
a stavební řád. Stavbu je tedy nutno
umístit v souladu s požadavky na
hospodárné využití území a dále
stavbu povolit – stanovit podmínky
pro provedení stavby. Podle před-
chozí právní úpravy bylo možno za
určitých podmínek sloučit obě ří-
zení, provádělo se sloučené územní
a stavební řízení. Podobně je tomu i
nyní. Nový stavební zákon přesně
stanoví podmínky, za kterých je
možno jednotlivé části zjednodušit
nebo i neprovádět. Pokud se tedy
dočteme, že stavební povolení ani
ohlášení stavebnímu úřadu nevyža-
dují níže uvedené stavby, nezna-
mená to, že můžeme tyto stavby
ihned realizovat. Je možné, že budou
vyžadovat některou formu územ-
ního rozhodnutí nebo územní sou-
hlas.

Omezení zásahu státu je možno
též spatřit ve změně právní úpravy
užívání dokončených staveb. Sta-
vebník má právo užívat některé
stavby v návaznosti na jejich dokon-
čení na základě oznámení staveb-
nímu úřadu předloženého spolu s
dokumentací skutečného provedení
stavby 30 dnů před započetím uží-

vání stavby. Nebudou tedy prová-
děny kolaudace tak, jak jsme byli
zvyklí. Pouze u staveb, jejichž vlast-
nosti nemohou budoucí uživatelé
ovlivnit, např. nemocnice, školy
apod., bude uskutečněna prohlídka
stavby a na základě výsledku vysta-
ven kolaudační souhlas.

Bez kontaktu se stavebním úřadem
může stavebník provádět stavební
úpravy, pokud se jimi nezasahuje do
nosných konstrukcí stavby, nemění
se vzhled stavby ani způsob užívání
stavby, které nevyžadují posouzení
vlivu na životní prostředí a nemohou
ovlivnit požární bezpečnost. Je ale
nutné si v bytovém domě ověřit, zda
provádění těchto úprav není v roz-
poru se smlouvou o výstavbě, kterou
vypracovalo společenství vlastníků.
Je tedy možno z hlediska stavebního
zákona provádět výměnu oken za
okna stejných rozměrů a členění,
vyměňovat zařizovací předměty,
nášlapné vrstvy podlah. Je možno
rekonstruovat bytová jádra při spl-
nění výše uvedených požadavků.
Pokud však dochází ke změně dis-
pozice, je vždy nutné požádat o sta-
vební povolení.

Právní úprava, při níž se omezuje
vliv státu do vlastnických práv ob-
čanů, ale na druhé straně zakládá po-
vinnosti stavebníků, vlastníků
pozemků i staveb. Stavebník je povi-
nen dbát na řádnou přípravu a pro-
vádění stavby také při terénních
úpravách a zařízeních. Pokud stavby,
které nevyžadují rozhodnutí o umís-
tění stavby ani územní souhlas, vy-
žadují provedení zemních prací, je
stavebník povinen zajistit si infor-
mace o existenci podzemních staveb
technické infrastruktury a zajistit
jejich ochranu. Stavebník musí mít
na zřeteli zejména ochranu života
a zdraví osob, nebo zvířat, ochranu
životního prostředí a majetku, i šetr-
nost k sousedství. U staveb provádě-
ných svépomocí je stavebník rovněž
povinen uvést do souladu prostorové
polohy stavby s ověřenou projekto-
vou dokumentací. O zahájení prací

na stavbách osvobozených od povo-
lení je povinen v dostatečném před-
stihu informovat osoby těmito
pracemi přímo dotčené.

Nový stavební zákon usnadňuje
stavebníkům i správním orgánům
proces příprav staveb. Vyžaduje však
splnění předem stanovených podmí-
nek, uvedených v prováděcích vy-
hláškách i normách. Umožňuje různé
kombinace opatření nebo rozhodnutí
ve vztahu ke zjednodušení procesu.
Není možno stanovit jednoznačný
postup při projednávání jednotlivých
staveb. Kupříkladu, pokud si vlastník
pozemku s rodinným domem chce
postavit pergolu o rozměru do 25 m2,
která bude vzdálena od hranice po-
zemku více nežli 2,0 m, nakreslí si
jednoduchou dokumentaci, vyplní na
stavebním úřadě rozsáhlý formulář
pro oznámení o záměru v území k
vydání územního souhlasu a od sta-
vebního úřadu obdrží územní sou-
hlas. Může stavbu realizovat. Pokud
se však rozhodne umístit pergolu
blíže ke hranici pozemku, je nutno
projednat výjimku z vyhlášky o obec-
ných požadavcích na využívání
území. Pokud je nutno projednat vý-
jimku, není možno použít zjednodu-
šujícího postupu, musí být vydáno
územní rozhodnutí. Pokud je vydáno
rozhodnutí, musí být dokumentace
vypracována autorizovaným projek-
tantem. Celý proces se zkomplikuje,
prodraží. Tímto způsobem reguluje
stavební zákon požadavky, které jsou
obecně prospěšné, stanovené v pro-
váděcích vyhláškách. Může se tedy
stát, že zdánlivě stejnou stavbu pořídí
jeden stavebník snadno a druhý s pro-
blémy.

Stavební zákon, podobně jako
i jiné zákony, které nahrazují stáva-
jící právní úpravu, je podstatně roz-
sáhlejší a složitější. Pokud si není
stavebník jistý při orientaci, zda
ohlášení stavby, územní souhlas
nebo územní rozhodnutí, bude vítán
na stavebním úřadě, kde bude návrh
projednán a dohodnut další postup.

Ing. Miloš Vaněk, stavební úřad

K novému stavebnímu zákonu č. 183/2006 Sb.
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Práci u bezpečnostních sborů a sa-
motný výkon policejní služby je
vhodné chápat jako celoživotní po-
volání se všemi zákonnými a morál-
ními pravidly. Úkolem policisty je
především poskytování bezpečnost-
ních služeb obyvatelstvu. Jedná se
zejména o úkoly v oblasti ochrany
života, zdraví a majetku, odhalování
a prevence trestných činů, zajišťo-
vání veřejného pořádku, boj proti
terorismu a organizovanému zločinu,
ale i dohled na bezpečností a plynu-
lostí silničního provozu. Příslušní-
kem Policie České republiky by se
měl stát takový občan, který chce ve
svém životě zastávat a ctít zákon,
přistupovat individuálně a spraved-
livě ke každému občanovi a prohlu-
bovat svoje znalosti a odbornou
kvalifikaci.

UPLATNĚNÍ V POLICII
ČESKÉ REPUBLIKY

Policie ČR nabízí uplatnění přede-
vším uchazečům do takzvaného pří-
mého výkonu služby u unifor-
mované složky policie, kteří mají
zájem o klasickou pořádkovou poli-
cejní službu. Noví policisté jsou zařa-
zováni pro výkon služby pořádkové,
železniční a dopravní policie. Po
ukončení základní odborné přípravy
v trvání 12 měsíců jsou policisté za-

řazeni zpět na základní útvary. Další
možné uplatnění je u Služby krimi-
nální policie a vyšetřování. Zde je ale
ve většině případů předpoklad ukon-
čeného bakalářského studia a tyto
funkce se obsazují zejména přes vý-
běrové řízení.

Služba pořádkové policie chrání
veřejný pořádek, bojuje proti krimi-
nalitě, provádí trestní a přestupkové
řízení, ale také dohlíží na bezpečnost
silničního provozu.

Služba železniční policie zajišťuje
veřejný pořádek na vlakových nád-
ražích a ve vlacích, chrání bezpeč-
nost cestujících a dopravních
zásilek.

Služba dopravní policie dohlíží na
bezpečnost a plynulost silničního
provozu a řeší dopravní nehody.

PŘIJETÍ DO SLUŽEBNÍHO
POMĚRU

Uchazeč se zájmem o výkon
služby u policie se musí dostavit na
personální pracoviště PČR okresní
ředitelství v Rychnově nad Kněž-
nou, kde mu budou předány tisko-
pisy určené pro výběrové řízení.

Základní podmínky pro výběrové
řízení :
� občanství České republiky
� věk nad 18 let
� morální bezúhonnost

� minimálně střední vzdělání s ma-
turitní zkouškou
� fyzickou, zdravotní a osobní způ-
sobilost k výkonu služby

PRŮBĚH PŘIJÍMACÍHO
ŘÍZENÍ

Přijímací řízení zahajuje policie
s uchazečem, který doručí písemnou
žádost o přijetí a splňuje výše uve-
dené podmínky. V průběhu řízení
uchazeč absolvuje psychologické
vyšetření, prověrku fyzické zdat-
nosti, zdravotní prohlídku a další
personální dotazníkové řízení.

Psychologické vyšetření, provádí
výlučně psychologická pracoviště
policie nebo Ministerstva vnitra
a skládá se z řady testů zkoumají-
cích zejména strukturu osobnost-
ního profilu uchazeče s ohledem na
potřeby výkonu služby na základ-
ních policejních funkcích. V pří-
padě, že uchazeč nesplní vstupní
psychologické testy, může o další
přijetí požádat nejdříve za dva roky.

Prověrka fyzické zdatnosti se
skládá ze čtyř testů : člunkového
běhu, běhu na 1000 m, celomotoric-
kého testu a cvičení kliků.V testu
jako celku musí být dosaženo mini-
málně 44 bodů ve čtyřech disciplí-
nách. Minimální výkon pro uznání
disciplíny je 7 bodů, proto se vyža-

duje dosažení vyšších výsledků v
dalších disciplínách, aby součet
bodů za všechny čtyři absolvované
disciplíny přesahoval minimální
počet 44 bodů nebo se alespoň to-
muto počtu rovnal. Uchazeč musí
absolvovat všechny disciplíny, nelze
nadstandardním výkonem v jedné
disciplíně požadovat zproštění od
absolvování jiné disciplíny.

Komplexní zdravotní prohlídka
sleduje posouzení zdravotní způso-
bilosti k výkonu služby. Přísná zdra-
votní kriteria jsou prevencí před
případným poškozením zdraví v dů-
sledku náročných podmínek služby
policistů.

Od přijímacího řízení mohou obě
strany kdykoliv v jeho průběhu od-
stoupit ale na přijetí do služebního
poměru není právní nárok.

Požadavky na nové policisty jsou
sice náročné, ale na druhou stranu
může služba u Policie ČR nabídnout
náročnou a zajímavou práci a neza-
nedbatelné plusy. Například slušné
platové ohodnocení, nástupní plat
policisty převyšuje 16 tisíc korun,
sociální výhody, kariérní postup
a umožnění dalšího vzdělání.

Bližší informace : PČR okresní ře-
ditelství Rychnov nad Kněžnou,
telefon: 974 536 207, 974 536 400

POVOLÁNÍ POLICISTA

Vážení
zastupitelé!

Není mi už 20, přesto Vám
chci něco říct.

Když pročítám Vamberecký
zpravodaj, číší z Vašich slov
uražená ješitnost.

Zamyslete se nad sebou, zda
jednáte správně. Místo, abyste
se snažili spolupracovat se
současným vedením radnice,
házíte jenom klacky pod nohy.
Nežijeme v totalitě a každý má
právo jednat podle svého svě-
domí.

Vaše urážky p. Martinové
a p. Bergera přesahují zákon
slušnosti. Široká veřejnost jim
fandí.

Dále narážky na vysoké
platy na radnici (pozn.
23 000,- Kč), co to je proti
nehorázným platům vládních
činitelů.

I přes svůj věk chci být opti-
mista a věřit, že zdravý rozum
zvítězí a ve Vamberku bude
zase klid a pohoda.

B. Stárková
Pracovníci Vambekonu zajistili úpravu dětského hřiště v sídlišti Jiráskova. Byla instalována nová pruži-
nová houpačka, osazeny tři nové lavičky, stolek, sníženy závěsné houpačky, vybudována dopadová plo-
cha odpovídající předpisům.
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NIKDY jsem neměla zapotřebí obra-
cet se k médiím při řešení svých pro-
blémů. A dodnes to považuji - jemně
řečeno - za nevhodné. Ke změně názoru
mě do této doby nepřimělo ani rozdá-
vání mého soukromého dopisu paní
Klecandrové jejím mužem na březno-
vém zasedání, ač je zveřejňování sou-
kromé korespondence přinejmenším
neetické. Dokonce ani otištění zvuko-
vého záznamu mého projevu z tohoto
zasedání v Opozičním občasníku se
mnou nepohnulo, ač vím, že po jeho
přečtení mě zákonitě řada nezasvěce-
ných musí považovat přinejmenším za
pomatenou. (Pro informaci – tento pro-
jev byl řečen "spatra" - má další zkuše-
nost: upřímnost a srdce do politiky
nepatří.)

Život nám však přináší různé radosti -
a já se dnešním dnem ocitla v situaci,
kdy by mé další mlčení nebylo ro-
zumné, ale zbabělé. Vzhledem k ne-
pravdám a účelovým polopravdám v
dopisu Stanislava Klecandra panu Ber-
gerovi – a potažmo i mé osobě - (Vam-
berecký zpravodaj 6/2007) jsem nucena
reagovat. Mimochodem, zmiňované
pracovní chyby zjištěné v knihovně
byly uvedeny pouze v interním pracov-
ním materiálu, který byl přílohou mého
soukromého e-mailu zaslaného pouze
zúčastněným: Anně Klecandrové a rad-
ním města. Pan Berger jako současný
gestor knihovny má k informacím
o svěřené instituci přístup nezávisle na
ostatní veřejnosti. Jeho ani knihovnu
z úniku informací obviňovat nelze. Me-
dializaci, zveřejnění a politizování pro-
blému zajistil (bohužel) až sám manžel
bývalé paní vedoucí.

Dnes se obracím k těm, kteří patří
stále mezi mé přátele a drží mě nad
vodou i v této pro mě tak těžké době.

Ti mají právo vědět víc. A jim také
píši i přes své zásady tento vzkaz. Těm,
kteří po mně plivou, můj článek ne-
řekne nic – oni svůj názor mají, byť
nevím, kde právě oni vzali právo a od-
vahu soudit.

Ambice působit v komunální politice
jsem nikdy neměla. Přesto jsem se po
roce naléhání a přesvědčování, stejně
jako řada jiných, nechala napsat na kan-
didátku vamberského sdružení SOS.
Důvod? Hlavně v komunální politice
jsou prý potřeba lidé se selským rozu-
mem - jako já… Paní Anna Klecand-
rová byla vždy v pozadí různých
politických uskupení, které v našem
městě postupně vznikaly a zanikaly -
od Občanského fóra přes Občanské
hnutí, Nezávislé ....SOS. Kdo ví, co
bude příště. Dnes je mně vyčítána
zrada. Věřte - těžko však zradit něco, co
je ve své podstatě pouhou fikcí. Vždyť
toto sdružení ve Vamberku dříve neexi-
stovalo a vzniklo pouze účelově před
volbami. Tak najednou stáli vedle sebe
lidé bez politické příslušnosti, kteří se
znali minimálně a v běžném životě by
se pravděpodobně potkali pouze náho-
dou. Spojilo nás dvojí – některé ochota
pracovat pro naše město a jiné touha po
změně. Naši koalici s ODS – byť nad je-
jich plakáty a volebním programem
ohnivě hovořila o ubohosti a primiti-
vismu – dohodla s představiteli ODS

paní Klecandrová, což vysvětlovala nut-
ností situace. Paradoxně právě členky
ODS se na mě den po sepsání koaliční
smlouvy obrátily s telefonickým dota-
zem, zda souhlasím se sesazením této
paní z postu vedoucí knihovny. Jak
krásný způsob koaliční spolupráce! A já
se jí tehdy jako své kolegyně zastala…

Ale vraťme se ke koaliční smlouvě.
Přestože na povolební schůzce měli
někteří členové SOS zásadní výhrady
PROTI, koalice byla nakonec schválena.
Ovšem s jedním důležitým podtónem:
v zastupitelstvu už bude samozřejmě
hlasovat a jednat každý sám za sebe.
Vždyť také naše programy se přece dia-
metrálně lišily… Takže - v čem vlastně
spočívala má zrada? Dnes už vím, mít
jiný názor členům koalice nepřísluší.
A já drzá si jej dovolila. Nečekaně. Bez

konzultace. Jakže znělo kdysi to známé
zprofanované heslo (ani paní Klecand-
rové se nelíbí) – „kdo nejde s námi, jde
proti nám?“ Vidíte, osmnáct let po sa-
metové revoluci, a platí stále…

Měla bych Vám vysvětlit, co mě do-
vedlo k rozhodnutí zůstat nezávislým
samostatným zastupitelem: tři dny před
březnovým veřejným zasedáním mi
bylo oznámeno, že my – koaliční part-
neři - rozpočet města nepodpoříme.
A to i přes veškeré škrty a velké úpravy
na několika rozšířených Radách. Toto
oznámení mě naprosto šokovalo. Pro
město i pro knihovnu by znamenalo
další (neznámo jak dlouhé) období pou-
hého finančního provizoria. Právě z to-
hoto důvodu jsem odmítla rozhodnutí
podpořit svým hlasem a stanovisko
oznámila. Všichni mě chápali, všichni
mi rozuměli. A radili, ať raději ze svého
postu zastupitele odejdu. Je toho na mě
moc, říkali ohleduplně. Uvažovala jsem
o tom a původně odstoupit chtěla. Mezi
tolika ambiciózními lidmi je těžko hle-
dat své místo. Přesto jsem se ale roz-
hodla vydržet a nezradit. Sama sebe
a všechny ty, kteří mi věřili a dali mi
svůj hlas. Své rozhodnutí jsem zaslala
písemně zmocněnkyni SOS ještě před
veřejným zasedáním a zbytek už víte
díky našemu OO = Opozičnímu občas-
níku. Opakuji ještě jednou – rozhodla
jsem se naprosto dobrovolně. A nelituji
toho. Udělala bych to zas. Ať mi vyčítají
dál mou nezkušenost a říkají, že jsem se
prodala. Já sama však rozhodnu, jak
budu hlasovat. A věřím tomu – pokud
by všichni hlasovali podle svého svě-
domí a rozumu, možná by vše vypadalo
jinak i v našem městě. To někteří jiní se
zaprodali. A nemají ani tu odvahu při-
znat se sami sobě. Mimochodem, když
hlasuji „se starostou a jeho partou“, ko-
alice vykřikuje. Ovšem když hlasuji
právě s opoziční koalicí, najednou to
nikdo nevidí. To se přece nehodí pro tvr-
zení Martinová = zběh… Tak ještě
vzkaz pro ty, kteří mě „nemusí“ – ne-
odstoupila jsem, neodstoupím a praco-
vat pro naše město budu i nadále tak
jako doposud.

Daleko bolavější jsou však pro mne
už delší čas zkazky týkající se Vamber-
ské knihovny.

Anna Klecandrová byla odvolána po-
čátkem listopadu 2006. Bez výběrového
řízení byla jako naprostý laik převedena
z místa sekretářky Města Vamberk do
funkce vedoucí knihovny v roce 2002.
O své výpovědi věděla dávno před do-
ručením. Hovořila o ní s úsměvem, jako
by se jí ani netýkala. Po jejím odvolání
jsem byla vedením knihovny pověřena
já. Co naplat, že jsem pověření nepři-
jala. Zaměstnavatel má právo pověřit
pracovníka jakýmkoli úkolem po dobu
nezbytně nutnou, což je doba tří mě-
síců. Tehdy jsem ještě stále její infor-
mace považovala za pravdivé, hájila ji
a navíc ještě stále přesvědčovala své
přátele, jak se za poslední rok změnila a

jak jí na knihovně a kolegyních záleží.
A pak nastal obrovský zlom. V nej-

hektičtějším období knihovnického
roku, kdy jsem ze dne na den měla
navíc vykonávat práce náležící pouze
vedoucí, nám nepomohla ani jednou.
Přestože si na Radě Města a s podporou
mnoha zastupitelů - včetně mé - vypla-
kala zrušení výpovědi, kterou dostala
původně zároveň s odvoláním z funkce.
Bez knihovny přece nemůže žít….
Nebýt mých současných kolegyň a po-
moci odborníků z jiných knihoven, ne-
dalo by se tehdy vše zvládnout. Přes náš
stále kolegiální vztah k ní, přes náš
zájem o ni i snahu jí pomoci, přes naše
prosby a nabídky směrované k ní, přes
její sliby a přísliby, přišla do knihovny
pouze třikrát. Bez známky jakýchkoliv
traumat (podruhé za mými zády, když
věděla, že nebudu přítomna). Zato tele-
fonických příkazů - co za ni nesmíme
dělat, co psát a nepsat, co říkat a neříkat,
kdy mlčet - těch přibývalo. A my se
stále ještě snažili pochopit. I dnes chá-
peme, jak bolavé je pro každého sesa-
zení z funkce – mimochodem, děje se
naprosto běžně, každodenně, bez udání
důvodu, a především bez zdlouhavého
propírání v tisku. (Možná si vzpome-
nete např. na odvolání ředitele naší zá-
kladní školy pana Dědice.) Ale nikdo
z nás přece nemůže chtít, aby právě
s jeho odchodem zkolabovala a zanikla
i instituce jako taková.

K předání dokumentace po výběro-
vém řízení se paní Klecandrová nedo-
stavila a předávací protokol dodnes
nepodepsala. Její pracovní stůl zůstal po
celé tři měsíce nedotknutý s hromadou
nedokončené práce i nevyřízených po-
hledávek. Svůj volný čas na nemocen-
ské i své téměř neomezené vycházky
věnovala kursům ke zvyšování své kva-
lifikace, čemuž jsme se podivovali, ale
pakliže je to způsob rehabilitace, prav-
děpodobně je dovolen. Po celou tu dobu
pověření jsem neměla pravomoci k ja-
kýmkoli jiným než nejnutnějším zása-
hům. Až po převzetí funkce od 1. února
2007 zůstalo vše na mně a mých kole-
gyních. A my postupně s úžasem

a děsem zjišťovaly každý den to, co na-
zval pan Klecandr komickými chybami.
Bohužel, chyby jeho ženy jsou pro naši
knihovnu TRAGICKÉ (hodnocení kni-
hovnických standardů provedené Stu-
dijní a vědeckou knihovnou v Hradci
Králové – viz článek pana Klecandra –
se opíralo o fiktivní a chybně uváděné
výsledky). Jak schopná je v oboru ne-
vzdělaná vedoucí! Vlastně je to vcelku
pochopitelné – neodborník příchozí na
post vedoucího má dvě možnosti. Mož-
nost první – přiznat svou neznalost, ne-
profesionalitu - a vzdělávat se. Druhá –
předvádět své schopnosti. A tak se také
stalo. Nemohu popřít její zásluhy, kni-
hovna opravdu pod jejím vedením
z vnějšího pohledu prokoukla. Profesi-
onální knihovnická práce však ustrnula
a časem téměř zkolabovala. Naprosto
však odmítám útok jejího muže na můj
podíl na těchto chybách. Pokud mu jeho
paní říká pravdu, pak i on ví, kolikrát
usilovala o mé propuštění právě kvůli
mým připomínkám k její práci a k její
osobě v prvních třech letech naší po-
vinné spolupráce. Mimochodem – právě
on by měl vědět nejlépe, jak těžko se
jeho paní odporuje. Nezapomeňte – ona
byla mojí vedoucí a v lásce mě opravdu
dlouhé roky neměla. A donášet, to
nikdy nebyl můj styl….

Chápu pana Klecandra jako muže há-
jícího svou ženu. Nechápu ho jako no-
vináře, natož jako člověka. Nemá
sebemenší právo laicky hodnotit nepro-
fesionální zásahy své ženy. Není kni-
hovník ani odborník na knihovnickou
metodiku. Hodnocení musí nechat na
povolaných. Odborníci z nadřízených
institucí (Studijní a vědecké knihovna
města Hradec Králové, Národní kni-
hovna Praha a další) mají tyto materiály
a konečný verdikt nebude ani jeho ani
můj.

Svůj podíl na kauze však přiznávám.
Po třech letech bojů s Annou Klecand-
rovou jsem uvěřila v její nabízené přá-
telství a v posledním roce naší
spolupráce přestala být ostražitá. Má
důvěra a naivita mě dovedly až sem.

Děkuji panu Klecandrovi za jeho „po-
chvalu“, že jsem schopná… Já nevím,
zda všeho. Ale určitě vím, že nejsem
schopná účelové laskavosti a plánovi-
tého přátelství. Natož pak manipulace
s lidmi. To ovládají jiní v jeho blízkosti
naprosto bravurně.

I přesto však v sobě ještě mám sílu
fungovat. Mít radost z dětí a hodných
lidí, ze zdraví a sluníčka. Snad za mě
i nadále bude mluvit má práce, kterou
mám tak ráda. Ale jak funguji a jak pra-
cuje Vaše letos stopadesátiletá oslaven-
kyně - prababička KNIHOVNA - to už
můžete posoudit jen Vy, naši čtenáři.
Tak krásné léto, mí milí přátelé. Těšte
se na spoustu pěkných akcí a stovky
krásných knížek, které pro Vás připra-
vujeme. Slibuji Vám, že k tématu tohoto
dlouhého vzkazu se už nikdy nebudu
vracet. Nemám to zapotřebí.

A pokud se vám líbil název mého
článku, přečtěte si knížku Romaina Rol-
landa. Je o dobrých lidech. Ještě žijí,
věřte mi. Je jen na Vás, zda je potkáte.

Jarka Martinová

Dobrý člověk
ještě žije...(?)



ZPRAVODAJ 7

M ě s ts k á k n i h o v n a
VVoořřííšškkoovvaa  8844,,  TTeelleeffoonn::  449944  554411  443377,,  
ee--mmaaiill::  kknniihhoovvnnaa@@vvaammbbeerrkk--cciittyy..cczz,,  wwwwww..vvaammbbeerrkk--cciittyy..cczz

KNIŽNÍ NOVINKY NA PRÁZDNINY

Léto.
Čas se posunul, slunce je již na vrcholu své moci, vzduch voní teplem jeho pa-
prsků. Noci jsou krátké, plné poletujících světlušek, dny dlouhé  - a čekají
jenom na nás… Tak nezapomeňte odpočívat! I lenošení patří přece k létu …
A pokud  někde  při svém toulání spatříte u polní cesty čekanku
(tu nejmodřejší kytičku z modrých) a pokud toho pravého ( či pravou) pro
život teprve hledáte, zkuste staročeské zaklínadlo - třeba skutečně "čaruje":

"Čekanko u cesty
trhám Tě pro štěstí,
Abys mi milého popřála,
kteréhos nadarmo čekala…"

Krásné léto s vašimi nejmilejšími Vám přejí Vaše knihovnice.

Informace
pro návštěvníky
Prázdninová půjčovní doba je
stejná pro všechny, ať jsou velcí,
malí, školou povinní či nepo-
vinní. Snad děti potěší, že naše
dveře najdou otevřené ještě čas-
těji než ve školním roce.
Pondělí, čtvrtek  
8,00 h.-11,00 h., 13,00-17,00 h.
Středa 8,00 h.-12,00 h.
� Po celé léto si můžete prohlí-
žet v naší výstavní vitríně kou-
zelné fotografie našeho městečka
pořízené našim dlouholetým čte-
nářem, panem Machem. Děku-
jeme za zapůjčení.
� Děkujeme všem dětem, které
spolu s námi vyráběly kouzelnou
hůlku pro Harryho Pottera. Třeba
s ní pomůžeme vyhnat zlo
a temné síly i z našeho městečka.
Těšte se na výstavu společně
s kouzelnými soutěžními ob-
rázky z  dětské jarní soutěže
"Pojďte s námi do pohádky".
� Ani na dospělé jsme v době do-
volených nezapomněli - čeká na
ně setkání se zajímavým člově-
kem. Doktor Igor Spišiak a jeho
meditační a relaxační hudba na
Vás čeká koncem července ve
výstavní síni knihovny. Více Vám
poví Vaše knihovnice.
� I  oddělení pro dospělé je již
více než měsíc vybaveno PC
s Internetem včetně tiskárny
k rychlým informacím (např.
o odjezdu dopravních prodstředků
apod.). Využít naše služby zde
můžete i bez objednání.

Pozor, pozor! Důležitá zpráva
pro maminky!

MOUDŘENÍNEK
Naše oddělení pro nejmenší
"MOUDŘENÍNEK"
na  Vás čeká i o prázdninách
každý čtvrtek  od 9,00 do 11,00
hod. v 1. patře knihovny. 
A jedno milé prázdninové potě-
šení navrch - pro radost i odpoči-
nek pro Vás otvíráme i naši
zahrádku. Přijďte si k nám s Va-
šimi maličkými odpočinout…

ODDĚLENÍ PRO DĚTI 
A MLÁDEŽ
Knížky čtecí pro maláčky a jejich
rodiče
� Zuzanka na výletě
Knížka ke čtení, hraní a malování
� Obrázky domácích mazlíčků
Kdo by je nemiloval, naše věrné ka-
marády…
� Pohádky česky a anglicky
Krátké pohádky s půvabnými ob-
rázky, to nejlepší pro výuku jazyka…
� Danica Pauličková: 

Hadrová panenka
Je úplně obyčejná a kolik radosti
a štěstí dokáže nadělit…
� Ze země pohádek a z říše 

skřítků
Svět pohádek plný kouzel a fantazie.

Čtení pro - náctky a - nácťáky
� Svatopluk Hrnčíř: 
Lovci z Ohňové hory
Dobrodružství pro pány kluky a
nejen pro ně.
� Thomas Brezina: 

Klub záhad - Loď duchů
Další sci-fi se superlupou. Vítej v
Klubu záhad!
� Enid Blytonová: 

Amélie, to je dobrý nápad!
Je velká a protivná, ale občas dostane
dobrý nápad. Kdo? No přece panenka…
� Nina Schindlerová: 

To byl zase mejdan!
Co všechno přináší berta - puberta…
� Petra Braunová: 

Prázdniny za všechny prachy
Začátek prázdnin byl pod psa, prostře-
dek na draka - a konec? Přečtěte si…
� Irena Brandejsová: 

Jedna letní láska
I krása nemusí být krásná aneb jak
umí bolet láska…
� Jak to bylo poprvé
Povídková knížka o prvních láskách
v šesti podobách…

Naučka na prázdniny
� Za strašidly na hrady a zámky
� Za strašidly do lesů a skal
� Pověsti, příběhy a záhady s kou-
zelnými ilustracemi…
� Velká encyklopedie přírody
Dobrodružství poznávání pro celou
rodinu s 1000 barevnými unikátními
fotografiemi.
� Říše zvířat
� Objevte úžasný svět zvířat
� Hadi
� Mýty, legendy a zajímavosti  

spolu s fotografiemi
� Nápady pro malé výtvarníky
Více než 120 nápadů a nudit se ne-
budete…

ODDĚLENÍ PRO DOSPĚLÉ
Beletrie pro dospělé 
� Zuzana Francková: 

Evropa samá legrace
Netradiční cestopis po Evropě
kromě zajímavých informací a rad
nepostrádá humor.
� Táňa Pikartová: 

Muže ani květinou…
Autorka s humorem nahlíží do ži-
vota mužů a jejich soužití se ženami.
� Blanka Kubešová: Vltavěnka
� David Grant: 

Království za veterináře!
O knize dostatečně vypovídá její
podtitul - Jak jsem se z doktora v
anglické nemocnici pro zvířata stal
veterinářem v Kolumbii.
� Pierre Boulle: William Conrad
Světoznámý francouzský prozaik
v dobrodružném a napínavém pří-
běhu uplatnil své bohaté zkušenosti
autora válečných a špionážních ro-
mánů.
� Lisa Scottoline: Ďáblův kout
I prokurátorka se může ocitnout ve
špatnou dobu na špatném místě…
� Joshua Gilder: Děsivý obraz
Napínavý thriller.

� Jan Pelc: …a poslední kouř
Tři povídky padesátiletého autora
jsou doplněny o DVD se čtyřmi
snímky podle jeho námětu a scénáře.
� Ivan M. Jirous: Magorovy dopisy
Soukromá korespondence představi-
tele českého undergroundu man-
želce vznikala za vězeňskými zdmi.

Naučná literatura
� Michael Albus: 

Duše nezná mezí
Rozhovor s legendárním horolez-
cem a cestovatelem Reinholdem
Messnerem.
� Nigel Blundell: 

Hitler. Stalin. Život v obrazech   
Portréty dvou největších diktátorů
20. století s unikátními fotografiemi.
� Vladimír Votýpka: 

Paradoxy české šlechty
Po titulech Příběhy české šlechty
a Návraty české šlechty třetí kniha
završuje triptych o pozoruhodných
životních peripetiích členů slavných
aristokratických rodů. 
� Robert Rohál: 

Matinky, tetinky a tatínkové
Kariéru a životní osudy řady slav-
ných osobností českého prvorepub-
likového filmu. 
� Erdogan Ercivan: 

Na stopě původu lidstva
V Edici Tajemství vyšla dokumen-
tární kniha otázek vědeckého žurna-
listy na téma evoluční teorie a teorie
stvoření.

Rady pro zdraví přinášejí tři tituly o
životosprávě a zdravém způsobu ži-
vota. 
� Petr Fořt: Obezitě odzvoněno
� elen Foster: Jak zbavit tělo jedů. 
14 detoxikačních programů
� Vít Chaloupka: Tělo jako důkaz
v novém tisíciletí. Dělená strava
v praxi 



8 ZPRAVODAJ

Čtvrtý ročník Krajkářských slavností přilákal do
Vamberka opět stovky obdivovatelů paličkované
krásy. Pro mnohé se staly Krajkářské slavnosti
svátkem a navštěvují je pravidelně a s očekáváním
něčeho nového. Toto přání bývá zpravidla naplněno.
Vystavovatelky – krajkářky nezahálí a celý rok
s pečlivostí tvoří, aby své příznivce nezklamaly. Tato
fungující vazba je stále vede dopředu, a to jak ve
volbě materiálů, tak nových vzorů, techniky a ori-
ginálních nápadů.

Ani tento rok nebyl výjimkou. Také letošní slavnosti se staly obrazem čes-
kých žen, co dokáží. Krajka již dávno není pouze bytovým doplňkem. Stále
častěji se stává  předmětem módních doplňků a součástí samotných mo-
delů. To také návštěvníci mohli zhlédnout na čtyřech módních přehlídkách
v Městském klubu Sokolovna konané po celé dny. Tři přehlídky „Inspirace
řemesel – originální oděv“ předvedly práci lektorů a posluchaček Vzdělá-
vacího spolku uměleckých řemesel Praha. Na oděvech bylo možné vidět
nejen krajku paličkovanou, ale i další použitá řemesla. Šitou krajku, síťování,
ruční tkaní, patchwork, tisk, lept na textil, háčkování, drhání, malované hed-
vábí, vyšívání, korálky. Originální modely předváděné  děvčaty ze zdejší
školy sklidily velký úspěch a staly se důkazem, že ruční techniky lze také
využít na módě pro mladé. Další módní přehlídka již tradičně patřila Vam-
berecké krajce CZ. Ta přišla se zcela novými modely určenými hlavně k
předvádění. Finančně náročnější, avšak nádherné modely určené k repre-
zentativním účelům, lze po dohodě zakoupit. Zcela odlišné módní přehlídky
se konaly v sobotu a v neděli na zámku v Rychnově nad Kněžnou. Tam se
návštěvníci vrátili do šedesátých a sedmdesátých let. 

Jako i v předchozí roky i letošní ročník přinesl zajímavé doprovodné vý-
stavy, bez kterých si již samotné setkání nelze představit. Několikaletá spo-
lupráce mezi vambereckými zástupci různých organizací  přinesla pestrý
program. Výstavní síň patřila lektorce Vzdělávací spolku uměleckých ře-
mesel paní Ivaně Domanjové, která se zabývá realizací vlastních návrhů ,
tvorbou dekorativních krajek a obrázků. Sama také připravuje sady pod-

Krajkářské slavnosti 
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vinků pro další krajkářky. Krajkářská škola tradičně nabídla výstavu ručně
paličkovaných krajek - novou tvorbu oděvních doplňků  a cyklus obrazo-
vých děl inspirovaných básněmi Jaroslava Seiferta „Poezie viděna očima
dětí“. O další doprovodné výstavy se postaralo Muzeum krajky svojí stálou
expozicí „Českou krajkářskou tvorbu 1980 – 2005“. V souboru třiadvaceti
autorů je zastoupeno dílo několika generací krajkářských výtvarníků,
z nichž mnozí získali významná ocenění i na mezinárodním fóru a „Slo-
venské lidové krajky ze sbírky Marie Sedláčkové – Serbouskové“, vý-
znamné zakladatelky české moderní krajky, která technologické poučení
i zdroj inspirace čerpala v krajkách lidových. V expozice muzea Orlických
hor na zámku v Rychnově nad Kněžnou je nesporně zajímavá výstava
„Móda a životní styl 60. a 70. let 20. století“, která je důkazem touhy po
změně životního stylu a intenzivního zájmu o nové materiály. /Tři naposled
zmíněné výstavy potrvají do 31. října./ Další expozici „Historie vzniku
krajky a současné užití“ připravila Vamberecká krajka CZ.

I přestože se letos konalo pouze české setkání, zaznamenali jsme značný
zájem z řad cizinců. Mezi nejčastější patřili Slováci, Poláci a Němci, ale
nechyběli ani hosté ze vzdálenějších míst – Španělé, Japonci. Milé je, že
zájem stále stoupá. Při letošních slavnostech nás oslovilo mnoho nových
zájemců, kteří se letos přijeli pouze podívat, ale příští rok se chtějí aktivně
účastnit. Samozřejmě, že nás zvýšený zájem těší, ale zároveň přicházejí
obavy, zda kapacitně bude možné všem vyhovět.                   

Zdeňka Freivaldová
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OBČANSKÉ SDRUŽENÍ TURISTŮ 
MĚSTA VAMBERK

Šafránek ??? -trafika (1902)
Šafránek Josef -obchod krajkami a střižním zbožím (1890)
Šafránek Josef -mydlářství (1890)
Šeda Josef -výroba cukrářských strojů (1920)
Šeropatka Rudolf -hodinář a zlatník (1931-52)
Šichan ??? -praktický lékař (????)
Šimon Jan -pekařství a krupařství (1942)
Šklíba František -kolářství (1925-27)
Školník Julius -nájemce hotelu Helgoland (1932)
Škrába Antonín -osobní autodoprava (1929-46)
Šlapl Arnošt -látky, prádlo, pláště (1935)
Šlesingr Jan -klempířství (1931- )
Šlesingr Jindřich -kominictví (1928-51)
Šlezinger ??? -provaznictví (????)
Šmoranc Jindřich -fotograf (1886)
Šmoranc Oldřich -výroba tkanic (1902)
Šouková Antonie -dámské krejčovství (1926-46)
Špulák ??? -koloniál (????)
Šotola F. -osobní autodoprava (1935)
Štrassbergerová Marie -látky, vlny (1935)
Štangler Alois -knihkupectví, kancelářské potřeby (1935)
Štěpánová Marie -cukrářství a perníkářství (1925)
Šubert František -nájemce hotelu (????)
Šulc ??? -klempířství (1902)
Švorc ??? -hokynářství (????)

Telecký Josef -nájemce chaty "Vyhlídka" (1936-50)
Teplý J. -nájemce mlýna v Pekle (1935)
Tláskal Josef -nájemce chaty "Vyhlídka" (1928-1936)
Trejtnar ??? -zámečnictví (1902)
Trejtnar ??? -vahařství (????)
Truhlářová A. -nájemce "Staré hospody" (1935)
Uhlířová ??? -cukrářství (1902)
Urban Alois -barvírna a tiskárna (1890)

Urban Josef -hodinářství (1940)

Vyskočil Bohumil -opravy jízdních kol (????)
Vyskočil Josef-holičství (1935)
Vyskočil Miloš -pánské kadeřnictví (1935)
Vyskočilová Barbora -kupectví (1890)

Wantoch ??? -tkalcovna (1907)

Zábrodský ??? -cukrářství (1902)
Zahradník Jindřich -mlynářství (1930-39)
Zavadil Jaroslav -elektrotechnický a radiozávod (19??)
Zeman Jan -pekařství (1890)
Zeman Josef -výroba paprsků a brd, majitel továrny (1844-
1948)
Zeman Stanislav -parní lázně (1902)

Zeman Zdeněk -výroba paprsků a brd, majitel továrny
(1844-1948)
Živnostenská záložna -filiálka peněžního ústavu (1929-
1942)
Žampach Antonín -posluhovačství (1932-40)

Jedná se o soupis prozatimní a neúplný. Stále je co dopl-
ňovat – jména, datumy, obrázky, vzpomínky. I v soupisech
najdete na některých místech otazníky. Pokud někdo víte,
co doplnit místo otazníků, či si vzpomenete na ještě na ji-
ného živnostníka, ozvěte se buď autorovi na tel. 494541253
(po 19 hod.), e-mailem na jiri.hostinsky post.cz, nebo do
knihovny. Sám za sebe mohu slíbit, že budu dále pátrat a
získávat informace v rychnovském archívu.

Zpracoval: Jiří Hostinský, 2005-06 
Spolupráce: M.Sedláček, A.Bartoš, A.Mimra, 
p. Šlezingr  
Foto: Jiří Hostinský
Prameny:
Archiválie: 
Rejstřík živností řemeslných, fond ONV RK, inv.č. 2326, kar-
ton 1787, léta 1925-56 - SOkA Rychnov n.Kn. 
Rejstřík živností koncesovaných, fond ONV RK, inv.č. 2330,
karton 1788, léta 1925-54 - SOkA Rychnov n.Kn. 
Kroniky města Vamberk, díly 1-4, fond AM Vamberk,
inv.č.72, kniha č. 50, léta 1848-1947 - SOkA Rychnov n.Kn. 

Literatura: 
Paměti města Vamberka nad Zdobnicí, Josef F. Král, 1927 
Vamberk - město krajek a živého průmyslu (brožura k vý-
ročí 700.let města), Bohumil Pavel, 1965 
Zpravodaje města 1965-2005
Soupis živností sepsaný p. J. Lakmayerem 2003

Pokračování soupisu vambereckých firem 
a živnostníků z let 1860 – 1948 (50)

Turistický kalendář měsíce června
jsme zahájili vycházkou do blízkého
okolí, jako vzpomínku na dlouhole-
tého předsedu turistiky a kronikáře
města Vamberka.

V sobotu 9. června bylo počasí lá-
kavé k vycházce a naším cílem byl
zámek Potštejn, pod erbem rodu
Harbuval Chamaré. Všichni víme, že
zámek prošel různým vývojem od
založení a také částečnou devastací.
Po roce 1989 zde bylo několik maji-
telů, ale pokusy o obnovu byly vždy
neúspěšné. Nynější majitelé manželé
Nováčkovi z Prahy se stali skuteč-
nými zachránci této památky Pot-
štejna. V roce 2006 bylo možné
navštívit dvě výstavy (J. A. Komen-
ského a výstavu fotografií potštejn-
ského rodáka Roberta Tieleho).
Letos výstavní prostory nabízejí
dávný život na zámku, obohacený
o inventář muzea Orlických hor
v Rychnově a některé předměty vě-
nované a zapůjčené občany Pot-
štejna. Lidé z tohoto letoviska, včetně
starosty a zastupitelů, nabízejí více
zážitků návštěvníkům a činí tak i for-
mou informací v různých publika-
cích. Milé je i posezení v cukrárně

na nádvoří zámku. Všem, kteří se na
krásné atmosféře včetně mladého
personálu podílejí, patří dík.

Opouštíme příjemné zastavení
a jdeme lesem vzhůru ke studánce
panny Marie Pomocné, kde nám ve-
doucí  Standa Holoubek přečte něco
z pověstí k tomuto místu. Další za-
stavení máme v pískovcovému lomu,
odkud těží kámen na svá díla p.
Sršeň ze Záměle. Po stoupání přes
Liščí doly přicházíme na silnici spo-
jující obec Brnou a Litice. My však
jdeme vlevo, naším cílem je chata
Vyhlídka. Míjíme studánku, sochu
sv. Prokopa a jsme u cíle našeho
dnešního putování.

Uzavíráme další ročník prohlídkou
několika fotografií z různých výletů,
které se kdysi konaly ještě pod vede-
ním pana Poslušného.

A co si přát závěrem? Aby také
chata Vyhlídka měla stále co nabíd-
nout návštěvníkům a stala se vyhle-
dávaným místem pro odpočinek
i zábavu. K tomu však musí přiložit
ruku k dílu majitel – Město Vamberk.

Zdenka Jarešová
předsedkyně Občanského sdru-

žení turistů města Vamberk

Stezkou pana učitele Ludvíka Poslušného
VÝZVA

Obchodní akademie T. G. Masaryka, Kostelec nad Orlicí naváže
v roce 2007 na dlouholetou tradici zahájenou 1. 9. 1897 otevřením
budovy školy a studiem jubilejní vyšší reálné školy císaře a krále
Františka Josefa I.

Na pátek 7. září 2007 je připravován 
Den otevřených dveří u příležitosti 

110 let fungování budovy školy.
V souvislosti se „Strategickým plánem rozvoje Města Kostelec nad

Orlicí“ proběhne prezentace všech oborů vyučovaných v budově OA
v současné době, tedy  obchodní akademie, informatiky v ekonomice
a gymnaziálního typu studia – oboru ekonomické lyceum.

Součástí rozšířeného programu bude prezentace fotografií jednotli-
vých tabel maturitních ročníků od r. 1937 do r. 1993 na nejmodernější
prezentační technice – Smart Board a výstava těchto fotografií
v učebně v přízemí školy připravovaná s nadšením bývalým studen-
tem školy a současným externím spolupracovníkem Ing. Kamilem
Zdrálkem. Zájemci si budou moci objednat a následně zakoupit jed-
notlivé fotografie tabel.

Prosíme přátele školy, aby nám zapůjčili k ofocení výroční
zprávy od č. 43, písemné vzpomínky na doby studia, které bychom
mohli otisknout v některém z budoucích almanachů, a k oskeno-
vání fotografie tabel těchto maturitních ročníků: 1905 – 1916,
1918, 1920, 1922, 1926 A, B, 1928, 1930, 1932, 1933, 1935, 1936,
1951 B, 1960 B, 1962 vojenský kurz, 1966 večerní, 1969 B, 1969
vojenský kurz, 1978 gymnázium čtyřleté, 1980 II. EŠ, 1986 B,
1987 B, 1991 A, B, 1992 A, B, 1993 A, B. 

Dále bychom Vás chtěli poprosit o tabla od r. 1994 do r. 2007.
Po oskenování ihned vrátíme.
Děkujeme a těšíme se na setkání s Vámi.
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Víte, jak vypadají prázdniny ve
školce? To se sejde jen část dětí a jen
některé paní učitelky. Většinou jsou
v jedné či dvou třídách, kde si hrají, zpí-
vají, cvičí, vyrábějí, povídají si – prostě
úplně stejně jako v běžném školním
roce. A přesto je to jiné. Hlavně tou letní
náladou. Děti se těší na společnou do-
volenou s rodiči či prázdniny u babičky
nebo jsou již naopak plné dojmů
a prázdninových prožitků. Ale většinou
si vesele užívají všeho, co jim jejich ško-
lička a letní počasí nabízejí právě teď,
v tento den a v tuto chvíli. My dospělí
už to tak bezstarostně neumíme.   I teď,
v době prázdnin a dovolených, chys-
táme, vymýšlíme, tvoříme, zkrátka plá-
nujeme, abychom ten nový školní rok
pro naše děti co nejlépe připravili.
A také se ohlížíme za uplynulými týdny
a hodnotíme co se povedlo či co je třeba
změnit. Vás zveme na malé ohlédnutí za
posledním měsícem školního roku.

Na poslední školní měsíc červen
jsme se ve Sluníčku těšili, protože
1.června děti slavily svůj svátek a  my
jsme ho slavili celý týden. 1.6. 07 od
rána od 8.00 hodin jsme měli uzavře-
nou ulici, děti si přijely ráno na kolech,
koloběžkách, tříkolkách, na silnici jsme
dětem nakreslili dopravní křižovatky
s kruhovým objezdem a postavili do-
pravní značky, které děti znají a děti
jezdily podle nich. Pak přišli policisti,
kteří dětem ukázali jejich výstroj, pouta
, přilby a děti si toto všechno mohly vy-
zkoušet. Policisti také přivedli dva cvi-
čené psy a ukázali dětem jejich výcvik
na povely. Děti toto všechno pozorně
sledovaly, nejvíce se jim líbilo, jak pes
vyhledal lupiče. Pak jsme měli soutěže
v přetahování lana, skákání v pytli, dvě
družstva se prokousávala v koláči  ke
středu, kde byla čokoládová mince. 

V pondělí si děti uspořádaly stopova-
nou, malé děti šly jako první a dávaly
cedulky s úkoly a starší děti je stopovaly
a tyto úkoly plnily. Na konci trasy se
malé děti tak dobře schovaly, že jsme je
nemohli najít, ač jsme stáli blízko nich. 

V úterý jsme jeli do Babiččina údolí
na výlet, kde jsme shlédli program, kde
nás vítali v kostýmech, tak jak to bylo
dříve. Děti si zazpívaly s mlynářem,
panu hajnému pomohly s hlídáním jeho
psa, babička jim pověděla krátkou po-
hádku a viděli jsme i Viktorku u splavu.

Ve středu jsme navštívili na Tyršově
MŠ pohádku, ve čtvrtek děti tvořily
v DDM s keramickou hlínou. Děti se
účastnily i pohádky, kterou nastudovali
herci ve Vamberku. 

S paní učitelkou si předškoláci na-
malovali sáčky do školy na bačkory,
namalovali si i trička, která si přinesli
z domova. 19.6. jsme měli akci „Paso-
vání školáků“, byla to akce s rodiči, ro-
diče s dětmi soutěžili v různých
disciplínách, grilovali jsme buřty, zpí-
vali jsme a děti si toto odpoledne užily.

22.6. jsme měli dopolední rozloučení
se školním rokem se všemi dětmi, paní
kuchařka dětem uvařila jejich nejmi-
lejší oběd, který si děti samy vybraly,
děti dostaly do kornoutku zmrzlinu,
zpívali jsme, tancovali a vyprávěli
jsme, kam pojedeme o prázdninách. 

V MŠ „Vodníček“ všechno začalo
oslavou Mezinárodního dne dětí. Nej-
prve jen soukromě na jednotlivých od-
děleních. Paní učitelky si pro ty své děti
připravily na 1. června nějaké překva-
pení, paní kuchařky sladkou „dob-

růtku“ po obědě. Další červnové dny
byly jak sklíčka v pestré barevné  mo-
zaice. Do školky nám zavítal kouzelník,
dokonce dva, a jejich vystoupení se lí-
bilo nám i kamarádům z MŠ „Slu-
níčko“. Druháčkové a třeťáčkové jeli
druhý den na výlet do Babiččina údolí
se stejným programem, o kterém píší
kolegyně. Maláčkové se vydali na výlet
o týden později. Jízda vláčkem, která
byla pro většinu dětí velkým zážitkem,
a hry u řeky ve Slatině se dětem moc lí-
bily a úplně jim stačily k spokojenosti.
Druháčci si udělali malý pěší výlet za
broučky do chráněné krajinné oblasti
„Borek“. Broučci byli i tématem spo-
lečného odpoledne s rodiči. Počasí nám
sice nevyšlo podle našich představ, ale
plán „B“ (budova) se povedl a při pl-
nění úkolů si užili všichni, děti i do-
spělí. Nechyběla ani pohádková
divadelní představení. V MKS nám
perfektně zahráli vamberečtí ochotníci
pohádku „O princezně, která snášela
zlatá vejce“, vyprávění „O kohoutkovi
a slepičce“ v trochu jiném pojetí  nám
předvedlo ve školce „Malé divadélko“
z Prahy a pohádkovou nadílku nejen
června, ale celého školního roku za-
končila pohádka „O Lesněnce“. Dal-
šími barevnými sklíčky v naší mozaice
bylo i rozloučení s bazénkem a vodníč-
kem Tyršováčkem, který dětem předal
„mokré vysvědčení“. Děti z pohybo-
vého kroužku „Koťátko“ na své po-
slední cvičení pozvaly rodiče i mladší
kamarády a předvedly jim své pohy-
bové dovednosti. Stihli jsme i návštěvu
ve včelíně, za což patří dík panu Ho-
loubkovi, který nám věnoval celé do-
poledne. Třeťáčci  si užili keramické

tvoření v DDM a pak už je čekaly jen
samé slavnostní chvíle. Paní knihovnicí
Jaruškou Martinovou byli v obřadní
síni na městském úřadě pasováni na
„Malého čtenáře“. Předposlední den
školního roku patřil „Kouzelné noci“,
tentokrát částečně prožité s rodiči (ti
však museli jít spát domů ) a v den, kdy
si školáci odnášeli domů vysvědčení,
se naši třeťáčci slavnostním vyřazením
loučili se školkou. A teď by se mělo už
jenom napsat „a měli tam velký zvonec
a školnímu roku byl konec“. My však
chceme dodat něco jiného. Rádi by-
chom poděkovali všem, kteří nám
během celého roku pomáhali a podpo-
rovali nás. Dík patří především rodi-
čům našich dětí za jejich ochotu s námi
spolupracovat i vstřícný přístup k naší
práci. Děkujeme i všem ostatním, kteří
nám s naší prací pomáhali – MÚ, měst-
ské knihovně, domu dětí a mládeže,
vambereckým hasičům i všem dalším
ochotným spoluobčanům. Jeden velký
dík si necháváme na závěr. Rádi by-
chom touto cestou poděkovali skupině
školáků, kteří nám v době svého volna
velice ochotně a vydatně pomohli při
organizování již zmiňované akce s ro-
diči. Jména by zřejmě mnohým z vás
nic neřekla a tak jsme si dovolili uve-
řejnit jejich společnou závěrečnou foto-
grafii, ke které jsme je před odchodem
ze školky přemluvili. Přiložit někde
ruku k dílu a pomoci jen tak, z dobré
vůle, se dnes nejen „nenosí“, ale také
necení, my jsme však jiného názoru.
Takže, milí školáci, ještě jednou díky.
Krásný zbytek prázdnin vám i všem čte-
nářům Vambereckého zpravodaje přejí
kolektivy obou mateřských škol.

Několik zpráviček z našich školiček

Vypadá to, jako bychom v naší ma-
teřské škole zaváděly novou tradici.
Co konec školního roku, to loučení s
někým, kdo odchází do důchodu. Ale
realita už je taková, s přibývajícími
roky a stárnoucím pracovním kolekti-
vem nikdo z nás nic nenadělá. A ko-
hože si to tentokrát přetáhla na svoji
stranu k naší velké nelibosti stále sil-
nější parta „školkových“ důchodkyň?
Paní kuchařku Mílu! Vy nevíte kte-
rou? No přece tu, jak výborně vaří.
Špenát umí připravit tak, že ho baští
skoro všechny děti ze školky, její ze-
leninové pomazánky ke svačině si děti
přidávají po krajících a při obědě je
před výdejním okénkem vždycky zá-
stup jedlíků na přídavky. Tu paní ku-
chařku, která nám vždycky ochotně
vyjde vstříc a snaží se vyhovět všem
naším výmyslům. A nemá to s námi
jednoduché, to nám věřte. Jednou
chceme svačinu tak, jindy onak, příště
zase potřebujeme to či ono z kuchyně
půjčit a někdy ji v tom jejím králov-
ství pěkně zdržujeme, třeba když pe-
čeme výrobky dětí. Tak zrovna tuhle
hodnou, šikovnou a obětavou paní ku-

chařku si ty naše důchodkyně zabraly
pro sebe. Mezi námi, některé kolegyně
si potajmu myslí, že všechno špatné je
pro něco dobré, protože díky Mílinimu
kuchařskému umění se jim nějak
zmenšuje oblečení, ale i ony si nad
obědem postesknou, jestli si budeme
takhle pochutnávat i od září. Míla nás
sice utěšuje, že určitě ano, jenže to my
ještě nemůžeme  posoudit. Vy stále
nevíte,o kterou že to paní kuchařku
jde? Tak tedy oficielně - k 1.září od nás
do důchodu odchází paní kuchařka
Míla Horáková. Z čistě sobeckých dů-

vodů ji neradi pouštíme, ale na druhou
stranu ji upřímně ten zasloužený od-
počinek přejeme. Takže, milá Mílo,
ještě jednou za všechno moc děku-
jeme a přejeme Ti, aby sis každý den v
důchodu vychutnávala zrovna tak, jak
jsme si my pochutnávaly na všem, co
jsi nám ve školce uvařila.

Malý dodatek: Tu fotografii jsme
uveřejnily záměrně, abyste byli „v ob-
raze“. Míla se bude zlobit, ale určitě
nám odpustí. My ji známe.

Kolektiv mateřské 
školy Tyršova 

Loučení s novopečenou důchodkyní
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Nová vamberská tradice? 
Včelí rojení

Již třetím rokem pořádají včelaři z místní organizace setkání dětí se vče-
lami. Cílem vyprávění ze života včel je seznámit děti s životem tohoto uži-
tečného hmyzu.

Letošní rok je pro velký zájem rozdělen na dvě setkání. Jarní, konané 18.
června pro první třídy Základní školy ve Vamberku  a podzimní pro před-
školáčky z mateřské školky. 

Jarní setkání proběhlo tradičně na základně místní včelařské organizace,
krčící se v rohu dolního parku. Většina prvňáčků nebyla ve včelíně poprvé,
účastnila se již loňského setkání. Proto se po krátkém zopakování děti do-
zvěděli další informace jak o včelách, tak i o včelích produktech. Nyní již
vědí, že v úlu se žije trochu jako v pohádce. Vládne tam totiž královna. Dal-
šími obyvateli jsou dělnice, starající se zejména o sběr nektaru a pylu, při-
čemž zároveň opylují květy stromů a dalších rostlin. V úlu pak vytvářejí
zásoby medu na zimu. Trubci jsou potřební jen v období reprodukce a včel-
stvo si je udržuje pouze k tomuto účelu na dobu asi čtyř měsíců. Kromě
medu, který všechny děti znají, se dozvěděly něco i o dalších včelích pro-
duktech – vosku a mateří kašičce a o jejich dalším využití. K setkání již tra-
dičně patřilo malé občerstvení a děti si odnesly trička a kloboučky s
emblémy včely, jako vzpomínku na toto setkání. Tímto včelaři zároveň dě-
kují sponzorům jarního setkání, firmám L. F. KOVO – Lukáš Fišer, Merk-
lovice 31 a Zednictví Jiří Mačat, Merklovice 89 i fotografovi celého setkání
panu Robertu Ptáčkovi.

V pondělí 18.června navštívili žáci 1. a 2. tříd naší školy včelín vambe-
reckých včelařů. Během poutavého vyprávění o užitečnosti, životě a chovu
včel se děti dozvěděly spoustu zajímavých informací. Mohly si nejen pro-
hlédnout včelín, úly, potřeby včelaře, ale i vyzkoušet ochranný klobouk,
odvíčkovat plást, vytáčet med a dokonce jej i ochutnat. Velmi zajímavý byl
skleněný úl, kde děti pozorovaly označenou matku. Na závěr viděly děti za-
ložení nového včelstva.

Děkujeme tímto panu Holoubkovi za pěknou ukázku práce včelařů. 
Žáci a učitelky 1. a 2. tříd  ZŠ Vamberk. 

Fotografie z této návštěvy si můžete prohlédnout na internetových stránkách
www.rychnovsky.denik.cz  

Návštěva u včeliček

Výlet  6. A a 7. A třídy 
do Moravského krasu 22. 5. 2007

Dne 22. 5. jsme si třídy 6. A a 7. A včetně učitelského sboru vyjely na školní
výlet do Moravského krasu. 

Cesta autobusem byla tak dlouhá, že se někdo rozhodl i zlobit, ale náš učitel-
ský sbor onoho pokušitele hned zkrotil. Když jsme dojeli na místo, zajeli jsme
se podívat na jeskyni Balcarku na Macoše. Bylo velké vedro, všichni jsme se ale
museli pořádně obléct do mikiny a bundy, jelikož v jeskyni byla zima. Našim
průvodcem se stal muž, takže naše holky si ho pečlivě okoukly, i když kluci by
radši hezkou průvodkyni.

Balcarka byla zevnitř nádherná, sice bylo mokro, ale podívání za to stálo. Do-
konce jsme vyšli 59 schodů!!!

Když jsme si vše prohlédli, dali jsme si pauzu, o nějakou chvíli později jsme
nastoupili do autobusu a honem! Stihnout vláček!

Vláček na Macochu byl malý, ale všichni se vešli, alespoň nikdo si nestěžoval.
Zastavili jsme nedaleko lanovky ve stanici Punkevní jeskyně, rozdělili se do tří
skupin a postupně nastoupili do kabinky lanovky. Výhled dolů byl nádherný, ale ur-
čitě si někdo řekl: „Nechtěl bych spadnout dolů do propasti Macocha.“  Nahoře byl
také krámek, kdo chtěl suvenýry nebo občerstvení, byl spokojen. Podívali jsme se
také do údolí Macochy z vyhlídky. A nazpět lanovkou a vláčkem do stanice Skalní
mlýn, kde na nás čekal autobus. Na zastávce vláčku už ale čekaly jiné děti a tak
nám nezbylo nic jiného, než se do vláčku „nacpat“ a cestovat trochu stísněni.

Další zastavení bylo na zámku v Rájci nad Svitavou. Tentokrát jsme dostali
průvodkyni, ale byla to  už starší paní, takže kluci byli zklamaní. Ukázala nám
spoustu chodeb s obrazy, knihovnu a další historické místnosti zámku. Vyprávěla
o historii tohoto zámku. Každý z nás si z tohoto výletu určitě odnesl spoustu zá-
žitků.                                           Zapsala Nela Doležalová, žákyně 7. A třídy.

Dne 13. 6. pro nás přijel autobus, který nás -  vamberáky (Pavlínu, Petru, Lucku,
Nikol, Katku a Michala), žamberáky a děčíňáky dovezl přes Německo, Belgii, Francii
trajektem přes kanál La Manche do Anglie. Druhý den ráno jsem dojeli přímo do hlav-
ního města Londýna.

Prvním místem, které jsem navštívili a na kterém jsme udělali první fotky, byl park
Greenwich, kde se nachází nultý poledník a královská observatoř. Dále jsme pokra-
čovali lodí po řece Temži k Tower Bridge a hradu The Tower. Tam jsem se pokochali
pohledem na královské korunovační klenoty. Procházka Londýnem nás zavedla do fi-
nančního centra The City, kde jsme potkávali velmi slušně oblékané lidi, kteří na první
pohled vypadali jako podnikatelé nebo manažéři. Poté jsme navštívili katedrálu
St. Paul´s Cathedral. Po zdolání 432 schodů se nám naskytl pohled na celý Londýn a
ani drobný deštík nám nezkazil podívanou. Asi kolem 19. hodiny si nás vyzvedli naši
dočasní „adoptivní“ rodiče. Většina z nás měla k večeři hranolky s nějakou zvláštní
kombinací např. pizza, špagety, …

Třetí  den jsme jeli do Cambridge, kde jsme navštívili slavné univerzitní koleje. Další
zastávkou se stalo městečko Newmarker s hřebčínem The National Stud. Místní prů-
vodkyně nás zasvětila do chodu hřebčína a ukázala nám jejich hřebce. Odpoledne naše
trasa vedla do vesnice Ely se stejnojmennou  románsko-gotickou katedrálou z 12. sto-
letí. Velice nás udivilo, že v jednom z mnoha oken s nacházela česká vlajka. Pan prů-
vodce nám vysvětlil, že je tam na počest pomoci našich vojáků v letecké bitvě.

Čtvrtý den jsem odjeli do centra Londýna a navštívili mnoho památek, mezi které
patří např. Big Ben, Houses  of Parliament, Westminster Abbey, Buckingham Palace
a London Eye – největší ruské kolo na světě s výhledem na centrum Londýna.

Další zajímavou návštěvou pro nás bylo muzeum voskových figurín, kde se nám všem
velice líbilo a užili jsem si spoustu zábavy. Odpoledne jsme se prošli po několika zná-
mých náměstích, jako je Piccadilly Cirkus, Trafalgar Square a čínská čtvrť Soho.

Večer jsme odjeli na trajekt a pokračovali stejnou cestou domů.  Z výletu jsme se vrá-
tili plni nových dojmů, zážitků, vzpomínek, ale také nás přemáhala únava. Rádi by-
chom se tam podívali znovu.                   Účastníci zájezdu – Červinková, Jedličková, 

Pavelka,  Víšová, Filippovová, Wimerová  

ZZáájjeezzdd  ddoo  AAnngglliiee
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Vedení domu dětí děkuje všem ex-
terním pracovníkům za jejich celo-
roční práci v zájmových útvarech, za
spolupráci v nepravidelné činnosti
děkujeme učitelům ZŠ, pracovnicím
ŠD, učitelkám MŠ, vedení Měst-
ského klubu Sokolovna, Městské
knihovně a všem sponzorům a přá-
telům, kteří nás podporují.

Dospělým přejeme krásnou dovo-
lenou a dětem nekončící prázdniny s
fantazií.

MISS PANENKA
Že život je to nejcennější co

máme, si uvědomíme v době
nemoci, ztráty nejbližších nebo v
období přírodních katastrof.V běž-
ném životě si nepřipouštíme, že to,
co je pro nás samozřejmostí, jinde
na světě znamená veliký problém.

Když se narodí malý človíček, je
od mala zahrnut zdravotní péčí, do
které patří i pravidelné očkovací pro-
gramy. Bohužel, na mnoha místech
na světě je tato forma ochrany
finančně nedostupná.

Proto mezinárodní organizace
UNICEF již dlouhá léta podporuje
projekt „Adoptuj panenku

a zachráníš život“, jejímž cílem je
získávání finančních prostředků
právě na očkovací programy přede-
vším pro rozvojové země.Symbol
panenky znají děti na celém světě.
Každá

panenka představuje skutečné dítě,
které bude moci být v rámci kam-
paně přeočkováno proti šesti hlav-
ním dětským chorobám: spal-
ničkám, záškrtu, černému kašli, te-
tanu, tuberkulóze a dětské obrně.

Dobrovolníci z různých zemí světa
šijí panenky a jejich prodejem se zís-
kávají peníze na očkovací látky.
Unicef nepotřebuje jen panenky na
prodej, ale také dobrovolníky, kteří
budou panenky šít. Proto Český roz-
hlas v Hradci Králové společně
s Českým výborem Unicef vyhlásili
soutěž „Miss panenka“  a oslovili ke
spolupráci různé organizace.

Protože se v tomto školním roce
v domě dětí scházel baby klub Lví-
ček, zkušebně jsme se k 

tomuto projektu připojily a oslo-
vily osoby nejpovolanější – ma-
minky. Vyrobené panenky nemusí
splňovat žádná závazná kritéria a tak
můžete vyrobit českou selku, nebo
i exotickou krásku. 

Každá panenka dostane svůj rodný
list se jménem svým i své maminky.

Pak se z ušitých panenek musí vy-
brat ta „nejhezčí“ a tak se anonymě
hlasovalo z Valérie, Natálky, Kuby,
Klárky, Pepíka, až si prvenství od-
nesla panenka Terezka.

Děkujeme všem maminkám, které
si našly čas mezi vařením, praním
a přebalováním a ukrojily čas pro
dobrou věc. Jsou to paní: Martina
Jedlinská, Hana Luxová, Šárka Ma-
tyášová, Ilona Mikysková, Simona
Fóglová a „maminka“ vítězné pa-
nenky Jana Teplá.

Vítězná panenka se v Hradci Krá-
lové utká s ostatními „misskami“
o první místo, ale už víme, že o to tu
ani tak nejde. Ostatní panenky odce-
stovaly s tou vítěznou, aby tak po-
mohly naplnit přání všech maminek
na celém světě – aby měly zdravé
a šťastné děti!                                 E.Š.

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE VE VAMBERKU

Taneční přehlídka  j i n a k – tro-
chu netradičně. To bylo hnacím mo-
torem při organizování oblíbené
přehlídky. Změnili jsme tradiční sál
za travičku na koupališti a divákům
byl kromě tanečních vystoupení na-
bídnut  zajímavý doprovodný pro-
gram.

Pěkný úvod zajistily mažoretky
z Kostelce nad Orlicí, tancem bavila
všechna oddělení Tanečního studia
M, soubory Poupata a Koktejl při
DDM,taneční kroužek ze ZŠ ve Sla-
tině nad Zdobnicí, břišní tanečnice
Sokola Kameničná, baletky ze ZUŠ
v Rychnově nad Kněžnou, Taneční
studio při OA v Kostelci nad Orlicí
a taneční bojové umění předvedla
vamberecká Capoeira. Při sedmnácti
vystoupeních se bylo na co dívat
a každý si mohl ze široké nabídky
žánrů vybrat to své.

Souběžně s tanečními vystoupe-
ními probíhala vlasová show kadeř-
nice Jany Sojkové, kde si mohli

dobrovolníci změnit svůj image,
svoji show tu měli i mlsalové, kteří
dostali šanci prokousat se obřími
koláči ke kouzelným mincím, nav-
štívili nás potápěči, kteří předvedli
ukázky potápěčské výstroje i tech-
niku plavání a velmi obětavě se vě-
novali dětem.

Půvabná byla módní přehlídka
dětského letního oblečení, kde jsme
se přesvědčili, že ve Vamberku vy-
růstají nové manekýnky.

Kdo měl chuť, mohl ochutnat cuk-
rovou vatu nebo masíčko z lávového
kamene.

Odpolední program vyvrcholil zá-
věrečnou diskotékou. Ale většina ná-
vštěvníků asi raději skočila do
bazénu, aby odplavila rozehřátí
z odpoledního sluníčka.

Děkujeme vedení městského kou-
paliště za možnost uspořádaní akce
a za vstřícné jednání.

DDM a TS M

POHYBY V POHYBU



14 ZPRAVODAJ

SVATEBNÍ DŮM 
V LETOHRADĚ

Vše pro Vaši svatbu pod jednou střechou
Po-pá 9-12 15-17. Tel.: 606 199 059, 606 452 277

100 metrů od náměstí / směr Žamberk /

KAMENICTVÍ
� kompletní zhotovení pomníků 
z přírodního kamene a terasa

� opravy a úpravy pomníků
� moderní tvary pomníků

� urnové pomníky za výhodné ceny
� nejlevnější světlá i tmavá žula

RAŠKA RUDOLF, 561 14 ČESKÉ LIBCHAVY
Tel. 465 582 130, 603 281 830, 603 281 831

Koupím rekreační chalupu 
nebo chatu, 

nejlépe do 15 km od Vamberka. 
Tel.: 602 121 807
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Štafetový závod ZŠ Vamberk
Ve středu 27.6.2007 uspořádal oddíl orientačního běhu ve spolupráci se ZŠ

a  městem tradiční štafetový závod. Závodu se zúčastnilo všech osm ročníků
(devátý ročník měl práci ve škole), centrum a start závodu byl oproti minu-
lým rokům přemístěn do Merklovic na hřiště. Za poměrně chladného počasí
(16°C) vystartovali na trať žáci prvních ročníků a  po dalších půlhodinkách bě-
žely ostatní ročníky. Na okruhu cca 555 m běželi všichni velmi dobře, zvlášť
žáci na prvním stupni podávali výborné a hlavně bojovné výkony. Po skon-
čení závodu byly vždy první tři štafety odměněny diplomem, sladkostmi
a vítěz navíc obdržel láhev sektu (dětského). 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem členům oddílu, kteří pomáhali, městu
Vamberk (sportovní komisi) za zajištění cen a všem učitelům ZŠ Vamber.k

V příštím školním roce opět na shledanou.
Za oddíl OOB                                                                         Karel Rykala

Výsledky: 1.místo 2.místo 3.místo
I. ročník Ptáček Kovář Puška

Schejbalová Myšáková Prokešová
Ptáček Bělohlávek Žampach
Rösslerová Myšáková Rozinková

II. ročník Bechný Vandas Hájek
Kubíčková Sýkorová Hlávková
Brandejs Smola Ležák
Cabalková Součková Hudáková

III. ročník Horák Kotyza Hudák
Hudousková Petrášková Blezardová
Brož Vídeňský Jindra
Nedvídková Sokolová Malá

IV. ročník Čermák Kubeš Műller
Konvalinková Dernerová Kozlová
Vyskočil Šebek Hotmar
Richterová Kulhavá Havlíková

V. ročník Rykala Richter Kutmon
Brandejsová Kynclová Macková
Krejčík Wimer Zima
Burešová Malý Valášek

VI. ročník Ščučka Píro Nejez
Turko Nedvídková Potužníková
Čonka Trešl Vašátko
Havlík Zezulková Vejačková

VII. ročník Králík Sýkora Hudousek
Antesová Sokolová Doležalová
Hojný Novotný Korbel
Chlumecký Štajner Koutná

VIII. ročník Ondra Procházka Antes
Jankovičová Wimerová Sejkorová
Zbořil Štěpán Dostál
Lipovská Hrdličková Břečťanová

Rozdělení finančních příspěvků 
z rozpočtu města

V květnovém čísle Vambereckého zpravodaje jste se od předsedy Fotba-
lového oddílu Baníku Vamberk pana Jana Součka dozvěděli jak je to s fi-
nančním hospodařením fotbalového oddílu. Jelikož se množí dotazy jak
jsou na tom s dotací od města ostatní sportovní oddíly přinášíme tabulku
ze které se dozvíte počet členů, výši dotace a dotaci na jednoho člena.

Baník Vamberk 145.000,- Kč 415 členů 350 Kč na člena
Z toho: 
Kondiční cvičení 8.000 60 133
Volejbal 8.000 34 235
Tenis 5.000 19 263
Stolní tenis 6.000 20 300
Fotbal 100.000 108 926
Taneční studio 5.000 101 49
Florball 8.000 56 143
Sálová kopaná 5.000 17 294
KČT 3.000
Orientační běh 18.000 48 375
TJ Sokol Peklo 3.000 43 70
Junák Vamberk 18.000 53 340
TJ Sokol Vamberk 48.000 167 287

Karel Rykala – předseda sportovní komise

ČERVENEC
98 let: Kalousová Pavlína
85 let: Prokešová Františka

Ungrád Rudolf
80 let: Dvořáková Růžena
75 let:  Chaloupka Jan

Šafářová Vlasta
SRPEN
85 let: Krsková Marie 

80 let: Ing. Novák Rudolf
Jakoubková Věra

75 let: Halbgebauerová Bronislava
Kutmon Milan

V květnu se narodili:
Jan Zdenko Kubíček     
Julie Dvořáková            
Veronika Manethová    
Tereza Ternovská         

V květnu jsme se rozloučili:
se Zdeňkem Kovářem              
s Marií Bóhmovou          
s Bronislavou Janovcovou 
s Vlastimilem  Diblíkem          

Karlovi Zbořilovi z 8.B ( 14 let ) a Pavlovi Urbánkovi ze 7. B (13 let) za
duchapřítomné přivolání pomoci a poskytnutí prvotní péče našemu synovi
Davidovi ( 14 let ) při nebezpečném úrazu hlavy po pádu z jízdního kola.   

Děkujeme Šustrovi

V minulém čísle zpravodaje bylo ve vzpomínce na paní učitelku Mgr.
MARII FIKEJZOVOU chybně uvedeno příjmení Fikejsová správně je Fi-
kejzová. Za chybu se omlouváme.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
PODĚKOVÁNÍ

VZPOMÍNKA

� Dne 16. července uplyne 10 let od úmrtí našeho dra-
hého manžela, tatínka, dědečka a pradědečka 
pana JOSEFA STÁRKA – kadeřníka z Vamberka.
Věnujte mu prosíme s námi tichou vzpomínku.

Manželka a dcery Iva a Dáša s rodinami

� Dne 29. 8. 2007 je tomu 15 let, co zemřel FRAN-
TIŠEK KATZER. 
Tichou vzpomínku věnuje 
manželka, sourozenci s rodinami, příbuzní a známí.

Jubilanté - červenec a srpen 2007

PRANOSTIKY NA ČERVENEC A SRPEN
Červenec nese parna, krupobití a medovice, jesti hojný na bouřky a vichřice.
Co červenec neuvaří – srpen nedopeče.
Slunce peče – déšť poteče.
Jaký červenec, takový leden.
Když červenec pěkně hřeje, o vánocích se zima zaskvěje.
Déšť na den Panny Marie navštívení (2.7.) potrvá do Zuzany.
Déšť na Prokopa (4.7.) – zmokne každá kopa.
Déšť na Sedm bratrů (10.7.) – hnijí kobzole.
Svatá Markéta (13.7.) vede žence do žita.
O svatém Kamilu (18.7.) slunce má největší sílu.
Na svatého Eliáše (20.7.) dopoledne léto, odpoledne podzim.
Na svatou Magdalénu (22.7.) pohoda – pro včely výhoda.
Pakli na Jakuba (25.7.) slunce svítí, má pak krutá zima býti.
Svatá Anna (26.7.) – chladna z rána. 
Když jsou v srpnu velké rosy, zůstane obyčejně pěkné počasí.
Srpen k zimě hledí a rád vodu cedí.
Když hřeje srpen, bude hřát i víno.
Moc hub srpnových – moc vánic sněhových.
Parno na Dominika (4.8.) zvěstuje tuhou zimu.
Vavřinec (10.8.) ukazuje, jaký podzim nastupuje.
Slunce-li o Nanebevzetí Panny Marie svítí (15.8.), lze hojnost vína se nadíti.
Jaké počasí o svatém Bartoloměji (24.8.), takové bude i celý podzim.
Svatý Augustin (28.8.) udělá z tepla stín.
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AEROBIC ve Vamberku  
Vážení přátelé sportu, aerobiku zvlášť. 

Ráda bych Vám poděkovala za Vaši přízeň a popřála Vám 
o prázdninách hodně sluníčka, odpočinku a pohody.

V září se na Vás budu těšit opět 
každé Út a Čt od 19 h do 20 h

Úterý:  bodystyling – posilování nejen problémových partií
Čtvrtek:  aerobic a stepaerobic 

Léto plné pohybu přeje Pavla

Letos dříve než vloni vamberečtí te-
nisté vyrazili na kurty. Po dvoutýdenní
přípravě kurtů bylo možné začít v
první polovině dubna hrát. Suchá zima
i jaro antukovým kurtům vůbec nepro-
spěly, takže trvalo ještě další tři týdny,
než se podařilo zpevnit povrch kurtů
pravidelným kropením a válcováním a
dosáhnout kvality, na kterou jsme ve
Vamberku zvyklí. 

Podobně jako již řadu let, se i letos za-
čátkem května rozeběhla soutěž nere-
gistrovaných družstev, nově přejme-
novaná na Regionální tenisovou ligu.
Inu regiony jsou ve větším kursu nežli
okresy, které již mají své nejlepší dny
zřejmě za sebou. Zájem o tuto soutěž je
stále veliký, takže letos se jí účastní tři-
cet čtyři družstev v šesti skupinách.
Ve skupinách je po šesti týmech, pouze
v nejnižších dvou skupinách je pět
týmů. Hraje se dvoukolový systém
každý s každým. Každý tým během
měsíců května, června a září odehraje
deset náročných utkání. Z každé sku-
piny první dva týmy postupují do vyšší
soutěže a naopak poslední dvě družstva
sestupují do nižší soutěže. Je tedy o co
hrát, neboť soutěžní systém je neúpro-
sný. Přesto většinou vítězí zábava nad
soutěživostí, neboť průměrný věk řady
týmů výrazně přesahuje čtyřicítku. 

Z tenisového oddílu Baník Vamberk
se soutěže neregistrovaných účastní tři
týmy. Družstvo Baník Vamberk C vloni
těsně neudržel čtvrtou skupinu a letos
se v páté skupině pokusí o návrat zpět.
Družstva A a B vloni naopak postoupila
do druhé skupiny. Zde jsou již soupeři
kvalitnější a hlavním cílem obou druž-
stev bude, udržet se v této skupině. 

Los letošního ročníku opět postavil na
začátek soutěže proti sobě týmy A a B.
Týmu B tentokrát chyběl Lumír Černý
a mladíci Martin Pábl a Michal Šprync
těsně podlehli trojici Petr Štěpánek,
Ivan Labský a Otakar Müller poměrem
2:1. V dalších dvou utkáních tým A na-
razil na silnější soupeře z Kvasin a Tře-
bechovic a s oběma těsně prohrál
v poměru 2:1. Již začátek soutěže na-
značuje, že dosáhnout cíle udržet se ve
druhé skupině nebude vůbec lehké.

Tým Baník Vamberk C rozjel jarní se-
zónu velice dobře a v prvních třech zá-
pasech nezaváhal. Sestava Luboš
Doležal, Karel Müller, Eva Ráčková
a Zdeněk Ráček se postupně vypořádala
s družstvy Albrechtic (3:0), Týniště D
(2:1) a Týniště E (2:1). Naznačili, že to s
návratem do čtvrté skupiny myslí vážně.

Utkání Regionální tenisové ligy se
odehrávají na našich kurtech v pondělí
(družstvo C) a ve středu (střídají se
týmy A a B), takže se milovníci této
krásné hry mohou přijít podívat. Vý-
sledky utkání budou průběžně vyvěšeny
ve skříňce tenisového klubu v Žambe-
recké ulici.

Dále chci vyzvat všechny, kteří si
myslí, že jim aktivní pohyb nemůže
uškodit, aby přišli mezi nás do teniso-
vého oddílu a vyzkoušeli si radost ze
hry a udržování fyzické kondice v pěk-
ném přírodním prostředí. 

Za tenisový oddíl zpracoval 
Otakar Müller

Tenis – Regionální 
tenisová liga

Tak to tu opravdu ještě nebylo!
Reprezentanti součastní, bývalí. Ví-
tězové české, belgické, francouzské,
německé, rakouské a slovenské ligy.
Hvězdné obsazení mělo o víkendu
21.-22. července antukové finále na
našem vambereckém koupališti. Po
16.letech historie těchto klání pře-
vážně konaném na Vranovské pře-
hradě jsme viděli absolutní českou
volejbalovou špičku i v našem
městě. Tento turnaj je výjimečný
tím, že se ho každoročně zúčastňují
hráči, kteří působí nejen u nás, ale
i v zahraničí.

Kdo navštívil zrekonstruovaný
areál našeho koupaliště zajisté neli-
toval. Tribuna s kapacitou 350 osob,
party stan Gambrinus, ale hlavně
skvělá divácká kulisa dodala lesk
této pro náš region ojedinělé akci.

Lahůdkou bylo vystoupení našeho
rodáka Mistra světa v cyklotrialu
Petra Krause.

A jak celé klání dopadlo? Mistrem
České republiky na antuce se pro
rok 2007 stalo družstvo hrající pod
názvem Humři. Tento tým hrál ve
složení J. Škach (Německo-Berlín),
J. Popelka (Toulouse-Francie), A.
Ditrich (Dukla Liberec), J.Vokál
(Rakousko), J.Koláčný (Rakousko),
J. Štolfa (Německo) a O. Michá-
lek(Karbo Benátky N/J). Naše do-
mácí družstvo hrající pod názvem
MURPHYS Vamberk v neděli nena-
vázalo na skvělé sobotní výkony,
kdy s přehledem vyhrálo skupinu
a obsadilo 4.místo.

V doprovodném turnaji žen obsa-
dili domácí hráčky ze Záměle
2.místo, když ve svém finálovém ut-

kání nestačili na družstvo Ruta-Tuta
Praha. 

Dovolte mi na závěr osobně podě-
kovat všem sponzorům za finanční
zajištění tohoto turnaje. Zaměstnan-
cům koupaliště za pomoc při zre-
konstruování a provozu areálu.
Karlu a Dušanovi Kučerovým, lupe-
nické firmě MADOS a místní spo-
lečnosti VASPO VAMBERK, bez
kterých by nové kurty nikdy ne-
vznikly. Ale hlavně partě mladých
volejbalistů pod vedením Karla
Mixy. Každý si odmakal to své
a patří jim po zásluze moje poděko-
vání. 

Více se o této akci dozvíte v dal-
ším vydání Vambereckého zpravo-
daje.             

Petr Klár - organizátor MČR 
ve volejbalu na antuce 2007

FO Baník Vamberk - mistrovské pohárové zápasy - podzim 2007
datum den mužstvo začátek zápas
5.8. NE dorost 17.00 D pohár Vamberk - Týniště
5.8. NE A 17.00 V pohár Kostel. Lhota - Vamberk A
11.8. SO A 17.00 V mistr.z. Loko Hr. Králové - Vamberk A
12.8. NE B 17.00 D mistr.z. Vamberk B - Lípa B
15.8. ST A 17.00 II pohár dle výsledku I.kola /muži
18.8. SO A 17.00 D mistr.z. Vamberk A - Dohalice
18.8. SO B 17.00 V mistr.z. Javornice B - Vamberk B
19.8. NE st./ml. žáci 13.30-15.15 D mistr.z. Vamberk ž. - České Meziříčí
22.8. ST A 17.00 D mistr.z. Vamberk A - Malšovice
25.8. SO dorost 14.00 V mistr.z. Čermná -Vamberk d.
25.8. SO st./ml. žáci 9.30-11.15 V mistr.z. Hronov -Vamberk ž.
25.8. SO A 17.00 V mistr.z. Nové Město n.M. - Vamberk
26.8. NE B 17.00 D mistr.z. Vamberk B - Kostelec B
30.8. ČT A 17.00 III pohár dle výsledků II.kola / muži
1.9. SO dorost 14.15 D mistr.z. Vamberk d. Častolovice
1.9. SO A 17.00 D mistr.z. Vamberk A - Babí/Náchod
2.9. NE st./ml. žáci 13.30-15.15 D mistr.z. Vamberk ž. - Babí/Náchod
2.9. NE Vamberk - volno
5.9. ST dorost 17.00 II pohár dle výsledků I. kola /dorost
8.9. SO st./ml. žáci 9.30-11.15 V mistr.z. Meziměstí - Vamberk ž.
8.9. SO A 17.00 V mistr.z. Ohnišov - Vamberk A
8.9. SO dorost 14.15 V mistr.z. Černíkovice - Vamberk d.
8.9. SO B 17.00 V mistr.z. Čermná - Vamberk B

Finále Mistrovství ČR ve volejbale 
na antuce ve Vamberku


